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Priprave na skupščinske volitve 1967 

Skupščine sestavni del družbenega 
samoupravljanja 

Občani in njihove stvarne odločitve v svojem in skupnem interesu 

riu.j, If). 10. iri(i« (V.l). Na poijovorih predsednika Obiinskejna 
odhora SZDL r i u j Franja Ucbernaka z odborniki obeh zborov skup-
ščine in s poslanci SRS so slišali navzoči več mnenj in preillosov 
tudi v zvezi s pripravami na skupščinske volitve spomladi 1967. 

IZ uvodnesa nagovora predsednika SZDI. Franja l lebernaka 
povzi mamo neka.j mnenj in stališč občinskega odbora SZDL: 

Skupščine - sestavni del 
samoupravljanja 

Po usliivni reformi leta 196.'i (po 
sprejetju zvezne in republiških 
usldv) se je močno poglobila 
družbeni! vloga, predstavniških 
leles (skupščin). Ustava jih tre-
lira (in lak položaj bi morale 
skupščine dobili tudi v praksi) 
kol sestavni del družbenega sa-
moupravljanja. 

Osnovni koncept naše us tave o 
sistemu družbenega samouprav-
l jan ja je v tem, da biistvo in no-
silec naše socialiistične demokra-
cije niista država in politična ob-
last, ki bi delovala neodvisno in 
m:aio d ržav l j ana ali po celo nad 
njim, ^ampa^k v tem, da naša 
družbena ureditev, ki s^mo jo 
proklamircili z ustavo, neposred-
no izhaja od o^bčana kot proiz-
vaja lca družbenih dobrin, od 
n j egove vloge pri deli tvi dohod-
ka in od skupnih razvojn ih po-
treb, celotne družbe. 

Iz lega osnovnega družbenega 
položaja proizvajalca in občana 
izhaja tudi njegova nadaljnja 
vloga, vloga nosilca vseh druž-
benih zadev, o katerih naj kar 
najbolj neposredno in ne le for-
malno, kakor je zaenkrat nava-
da v naši praksi, ampak stvarno 
odloča v svojem in skupnem in-
teresu. Tak sistem odklanja in 
izključuje lorej vsako posredni-
štvo med človekom in družbo 
pri opravljanju in reševanju 
družbenih zadev ter pri izpolnje-
vanju skupnih družbenih nalog. 

S ta.kimi o-snavnimi koncept i 
smo šli v ustaivno razpravo pred 
tremi leti, s temi koncept i in na 
podlagi nj ih smo skušal i pri ob-
čanih in organizaci jah zbuditi 
živ interes za n j ihovo de j ansko 

in ne le formalno v k l j u č e v a n j e 
v sikupna pr izadevan ja za vzpo-
s t av l j an j e širokega in učinkovi-
tega družbenega satnoiupravija-
nja v občini. Ti koncepti 6o nam 
bili tudi poLitično vodilo v akci-
ji za p r ip ravo občinskega statuta 
in s tatutov KS. Na vprašan je , v 
kolikšni meri nam je uspelo za-
četi graditi taik družbeni sa-mo-
upravni mehanizem v ol.)čind, 

•mislim, da lahko 'brez občutka 
sramežl j ivost i pri^trdilno odgovo-
rimo. 

1'riznamo lahko, da se naš ob-
čan vse bolj zaveda svojega 
ustavnega položaja in pravic in 
da pojmuje dnevno polrebo po 
svoji samoupravljalski aktivno-
sli v delovni organizaciji, v kra-
jevni skupnosti, na zborih voliv-
cev, prek odbornikov v občinski 
skupščini in celo širše v okviru 
občine. Za tak napredek imajo 
nedvomno določene zasluge vsi 
faktorji, ki so se za lo nepo-
sredno zavzemali: družbeno po-
litične organizacije, delovne or-
ganizacije, občinska skupščina, 
odborniki, poslanci itd. To nam 
dokazujejo mnoge, včasih bolj, 
včasih manj pripravljene odkri-
te in konstruktivne razprave z 
občani na zborih vol ivcev, na 
sestankih, konferencah, na dru-
gih formalnih in neformalnih raz-
govorih z občani o mnogih go-
spodarskih, družbenih, političnih, 
zdravstvenih, kulturnih, šolskih, 
socialnih in ostalih vprašanjih. 

Za širši razmah 
samoupravljanja 

Ko smo o rgan i zac i i ^ . ' ' - v eč ali 
man j utrdili s amoupravne insti-
tuci je v občini :n ko smo po-
stavili določeno s tar tno osnovo 
za samos to jno delo teh organov, 
gre seda j za to, da se odločneje 
angaži ramo v vseh samouiprav-
nih organizmih in na vseh pod-
ročjih družbenega in gospodar-
skega ž iv l jen ja v občini za širši 
razmah samouprav l j an ja , za nje-
govo več j e u v e l j a v l j a n j e in kva-

l:U!to, za odpravo določenih 
ovir na tem področju, za odpravo 
napak, nezaupan ja določenega 
dt'la pro izva ja lcev in občanov v 
>iimoupravni sistem, za odpravo 
samovol je posameznikov, more-
liijtnih pr iv i legi jev in za odpravo 
\ ioh ostalih deformaci j , ki one-
ti togočajo našemu občanu in ga 
ovirajo , da bi lahko bil nepo-
sredno udeležen pri skupnem od-
ločanju in r e ševan ju določenih 
družbenih zadev na vseh nivo-
j : h . 

I o so osnovne misli in osnovni 
poudarek IV. plenuma CK ZK.I 
in vseh plenumov republiških 
C K. 

Določene polit ične naloge in 
obveznosti v nada l jn j em razvoju 
scimoupravljanja so pos tav l j ene 
uuii pred občinske skupšč ine kot 
najš i rše samoupravne organe v 
občini, zlasti (sedaj v spremenje-
nem položaju komune in v na-
činu i zva jan ja n jen ih nalog v 
orocesu decentral izaci je , ko ob-
činska skupščina pre rašča iz or-
gana poli t ične oblasti v najširši 
organ s amouprav l j an j a v občini, 
v forum demokra t ičnega dogo-
varja n/j a o poT i občine. 

S tem pa razumljivo dobiva 
tudi odbornik odgovornejšo vlo-
go in naloge pri njegovem odlo-
čanju v skupščini. Pri nas so žal 
še vedno pogosti primeri pod-
ciMjevanja odborniške funkcije; 
nekateri jo smatrajo za drugo-
razredno funkcijo, za dodatno 
iunkcijo k ostalim družbenim 
obveznostim, ki je pač formalno 
potiebna v našem sistemu. Z 
večjo demokratizacijo izbire od-
bornika, z večjo demokratizacijo 
volilnega mehanizma in postop-
ka, z večjo aktivnostjo odborni-
ka v skupščini in izven nje ter 
z rastjo skupščinske avtoritete 
bodo prav gotovo tudi drugačna 
gledanja na družbeno odgovor-
nost odborniške funkcije, tudi v 
občinski upravi odbornik še ni 
deležen ustrezne veljave. 

(Nada l j evan je na 5. strani) 

DAN MRTVIH 

v torek, 1. novembra 19C6, ob 9. uri dopoldne se bodo zbrali pre-
bivalci iz Ptuja in okolice na Trgu mladinskih delovnih brigad v Ptujn, 
učcnci osnovnih in srednjih šol, člani delovnih skupnosti in svojci bor-
cev, talcev in žrtev tudi iz drugih krajev • bomo odšli s -iSvobodcno^ 
godbo in z nosilci vencev na čelu na ptujsko mestno pokopališče na 
komemorativno slovesnost, ki bo tudi tokrat pred spomenikom prvobor-
cev, talcev in žrtev, kot je vsako leto ob veliki udeležbi mladine in 
odraslih. 

Večkrat smo v jesenskem sončnem dnevu, pa tudi v dežju, i / iuo-
žično zbrani obujali spomine na zgledne borce narodnoosvoboddiKfga 
boja, na talce in na žrtve fašističnega nasilja, katerih imena so vklesa-
na na spominskih ploščah in na spomenikih na pokopališča, na krajih 
smrti m na raznih zgodovinsko važnih mestih težkega boja s jašisti 
in njihovimi pomagači. V sončnih dnevih se lažje spomnimo vseh lepih, 
mladostnih dni padlih in umrlih za svobodo, polnih načrtov in življenj-
skega veselja, ki jim jih je prečrtala prerana smrt, ob deževnih pa se 
še podrobneje spomnimo tudi tistih temnih, težkih, žalosti in upora 
polnih dni druge svetovne vojne, kot najtežje nesreče, ki jo je moralo 
preživeti naše svobodoljubne ljudstvo v boju za obstoj, za svojo zem-
ljo, za svoj jezik, za svoje načrte in za svoj življenjski mir. 

Pogle\l na rr^srv~Taznat(Trvtie čvetice, na'goreče svečke, no zem-
ljo, pesek in kamnite plošče, pod katerimi počivajo naši dragi pokoj-
ni, skoraj vedno spremlja solza in bolečina v srcu, ki b i j o r a d i p r i -
h r a n i l i mlajšemu rodu. saj mu želimo, da rnu ne bi bilo nikdar potreb-
no umirati nasilne smrti v boju s sovražnikom za krivice, zaradi /c«te-
rih so umirali v nenehnem boju z raznimi osvajalci naši predniki. Že-
limo mlajšemu rodu da bi živel v miru, mednarodnem sožitju in med-
sebojni pomoči in da bi tako živelo vse človeštvo po miroljubni rešitvi 
vseh perečih ekonomskih in drugih vprašanj, ki onemogočajo dostojno 
življenje še vedno dvema tretjinama človeštva. 

Kot vsako leto, se je tudi letos skoraj vsako pokopališče drugod 
po svetu in v naših krajih spremenilo v cvetlično odejo, pod katero naj 
bo lahka zemlja vsem dragim, ki se jih vsi skupaj in vsak zase radi 
spominjamo, jim prižigamo sveče in si preživeli segamo v roko v tihi 
želji, da bi nam še dolgo sijalo sonce v miru, svobodi in prizadevanju 
za lepše življenje. 

24. oktober -
dan Združenih 
narodov 

Organizacija Združenih narodov 
je posvetila enaindvajseto oblet-
nico svoje ustanovitve vprašanju 
beguncev, ki so zapustili svojo 
rodno grudo, in jih na stotisoce 
hsga po svetu. 

Organizacija Združenih narodov, 
ki se polagoma približuje času, ko 
bo poklicana zastopati in ko bo 
zares zastopala vse narode .sveta, 
je upravičena seznaniti svet z 
nadlogami, ki tarejo posameznike 
in skupine, katerim begunstvo ne 
jemlje le mednarodnega zastop-
stva, temveč tudi varstvo njihovih 
nacionalnih zakonov, ki živijo v 
negotovosti in marsikdaj tudi v 
rersčini. 

Sekaj po prizadevanju visokega 
frnmisartata za begunce pa tndt p o 
'^r-zadevanju drugih njihovih or-
]anizacij se je Združenim naro-
dom posrečilo, da so vsaj deloma 
\zpo'nUi praznine v življenju be-
guncev. 

Ko ni bilo mednarodnega pred-
stavništva v pravem pomenu be-
sede. je organizacija omogočila 
beguncem, da so mogli prikazati 
svetu svoje težave. 

Da bi beguncem nadomestili 
varstvo, ki jim ga je odrekla nji-
hova nacionalna zakonodaja, pod-
pirajo Združeni narodi na med-
državni in na nacionalni ravni 
sprejemanje in uporabo zakonov 
in upravnih ukrepov, ki dajejo be-
guncem pravico pribežališča in 
iim priznavajo jasen status, kar 
jim o'.ajšuje potovanje in zago-
tarUa odškodnino. 

Vsako leto daje organizacija 
Združenih narodov neposredno 
pomoč za več kot milijon begun-
cev, da jirn s tem olajša nadloge 
vsakdanjega življenja, ker .so ti 
ljudje še vedno primorani živeti 
izven svojih rojstnih krajev. 

Še marsikaj bo treba storiti, da 
bi to delo neposredne pomoči 
uspešno dokončali. Število begun-
cco ne le da se ne zmanjšuje, 
temveč še narašča. Da bi bili te-
mu kos. so nujno potrebna večja 
sredstva — reč človeškega razu-
mevanja kot tudi več finančne 
P0'V0Čt. 

Izven teh do'žnosii si je orga-
nizriaia Združenih narodov zasta-
vila veliko obsežnejši cilj: 
napravil i konec spopadom, pred-
snJkom. P'-cganjanieni in neena-
kosti. ki sUiio ljudi, da iz strahu 
n'i nhupa zapuščajo svojo rodno 
grudo. 

Ker je letos dan Združenih^ na-
rnii'<r posebei posvečen tistim, ki 
xn na skramem robu revščine in 
^(ipuščenosti, je dana priložnost 
vsvm narodom, da izrazijo svojo 
pripravi ienost obvarovati svet 
Vred voinimi strahotami in potr-
diti »svoio vero v temeline člo-
i'"kove pravice, v dostojanstvo in 
ve'iavo človeške osebnosti, v enake 
Vr<ivu-e tno^kih in žensk, in na-
>~"d()r. bodisi velikih ali maihnihc 
ter izraziti svojo voljo, »da pri-
r">-tn>reio k družbenemu napred-
ku in ustvarijo boljše življenjske 
fazniere r večji svobodi«. 

Ve Ic politični begunci, vsaj dve 
^rcfiini človeštva iščeta pomoč, da 
'ii prebrodili — to pa ie nujnejše, 
^'ot da bi .-C jim izognili — stra-

vojne, zastraševanja in po-
'^•'onia, ki izvirajo iz rasne ali 
^'frskc diskriminacije, mučeni- ' 
"tvo. ki ga prinaša bolezen, ne- i 
^nunje ali podhranjenost, lakota ; 

pnrcdne nesreče, ki se jim , 
'^i mogoče izogniti. 

'C ie treba toliko storiti, da' 
hcgunren) zagotcfHi pomoč in 

'Jv.-.iic aa O. iLidn.j 

MEDOBČINSKO SREČANJE 
Občinski sindikalni sveti Cakovec, Ormož, Ptuj in Varaždin 

so bili 22. in 23. oktobra 1966 iniciatorji treh pomembnih, samo-
stojnih, v bistvu pa si medsebojno dopolnjujočih srečanj proiz-
vajalcev in upravljavcev iz vseh štirih občin. 

V soboto, 2. ok tob ra , j e bilo 
dopo ldne v K i d r i č e v e m v d v o -
r a n i r e s t a v r a c i j e kot p r v o po -
s v e t o v a n j e pod n a s l o v o m : Več 
z a u p a n j a n e p o s r e d n i m p r o i z v a -
j a l cem z g l a v n i m r e f e r a t o m dr . 
V a n e k a Š i f t a r j a in s š t i r imi k o -
r e f e r a t i t e r n e k a j d i s k u t a n t i . 
I s tega d n e popo ldne je bilo kot 
d r u g o pr i g r adu na Bor lu p a r -
t i zansko s r e č a n j e ob t a b o r n e m 
o g n j u in kot t r e t j e je bilo v 
M ie l io . 23. ok tobra , dopo ldne 

pr i g r a d u Bor lu m e d o b č i n s k o 
s r e č a n j e občanov sosednih občin 
s k u l t u r n i m p r o g r a m o m , po -
po ldne pa s p o s e b n i m t e k m o v a -
n j e m in i z r edn im vese l im d e -
lom ob godbi in plesu. 

\ a m e n tega š iršesa programa 
je bil posredovati proizvajalcem 

misli o praktični vrednosti sa-
moupravnih aktov za celotne 
delovne skupnosti in za delov-
ne enote ter o odločanju v duhu 
vsebine teh pravilno sestavlje-
nih aktov. Drugi namen je bil 
zbrati v haloškcm gostinskem 
centru Borlu pri gradu ob kon-
cu največje trgatve, ki jo je te 
dni končal kmetijski kombinat 
Ptuj in ki je dala okrog sto 
vagonov mošta, delovne ljudi 
iz vseh štirih občin in jih raz-
vedrifi s kulturnim progrsTmom 
in s prosto zabavo. 

P r a v gotovo je zapust i l g lavni 
r e f e r a t dr . V a n e k a Š i f t a r j a 
vsem, ki so pozorno sledili n j e -
govim t e m e l j i t o p r i p r a v l j e n i m 
i z v a j a n j e m , dovol j snovi za 
p r e v e r i t e v o rganov u p r a v l j a n j a , 

al i so nj i t iovi s a m o u p r a v n i ak t i 
polni le zakoni t ih določil ali 
pa določil, po k a t e r i h v n j i i io -
vih de lovn ih skupnos t i l i in de -
lovnih eno tah d e j a n s k o od loča -
jo. T u d i k o r e f e r e n t i iz občin 
Cakovec ( Ignac Že r j av ) , Ormož 
(Mar t in Hab jan ič ) , P t u j (Fel iks 
Bagar) , V a r a ž d i n (Stevo M i h a -
lič), ZSS (F ranc Orevc) in ZSH 
(Ivan Zad ravec ) t e r n e k a j d i -
s k u t a n t o v so se zelo po t rud i l i 
navzočim p r ikaza t i , k a k o zače-
nja.io' ponekod d e j a n s k o odločat i 
v d u h u svoj ih s a m o u p r a v n i h 
ak tov in k a k o ponekod še n a -
d a l j u j e j o z u g o t a v l j a n j e m p r a -
vic o o d l o č a n j u . Žal do izida 
te š t ev i lke še niso gotovi sk l e -
pi o celotni vseb in i p o s v e t o v a -
n j a . pač pa bodo pozne j e ob-
j av l j en i . 

Kdor se je udeležil tudi par-
tizanskega večera ob tabornem 
ugnju in medobčinskega sreča-
nja občanov na Borlu, lahko 
prizna organizatorjem priredi-
tev, da j im je uspelo, da ude-
leženci niso odnesli vtisa, da je 
šlo za gostinsko-turist ično 
atrakcijo, temveč za široko sre-
čanje ljudi. To ,jc dalo udele-
žencem poleg kulturnega užitka 
z vsemi patriotično-vzgojnimi, 
glasbenimi, folklornimi in 
športnimi t<ičkami dovolj mož-
nosti tudi za prosto zabavo in 
razvedrilo, gostišče grad Bori 
pa je pripravilo zanje jestvine 
in pijače ter drugo, kar je bilo 
potrebno. 

S p r e j e m l j u d i na s lovensko-
h r v a t s k i m e j i p r i Z a v r č u iz k o -
lone av tomob i lov iz K i d r i č e v e -
ga in P t u j a t e r iz Cakovca in 
V a r a ž d i n a med š p a l i r j e m šo-
l a r j e v in odras l ih t e r med fol -

(Konec iid 6. s trdni) Dr. \ anek Siitdr med govorom 

OSMO S K E C A N J E S PREDSEDNIKOM TITOM 

V s redo p o p o l d n e je p r i spe l 
na k r a t e k e n o d n e v n i obisk v 
J u g o s l a v i j o e t iopski cesa r Ha i le 
Selasie. To je dos le j že osmo 
s r e č a n j e p r e d s e d n i k a T i t a z v i -
sok im e t iopsk im gostom. 

Obiski d v o s t r a n s k e n a r a v e so 
pos ta l i z a d n j a le ta že u t r j e n a 
p r a k s a . To ve l j a še p o s e b e j za 
p r e d s t a v n i k e dežel, ki so se iz-
r e k l e za po l i t iko nevezanos t i in 
jo v v s a k d a n j i p r a k s i tud i u v e -
l j a v l j a j o . D v o s t r a n s k e r azgovo-
re d r ž a v n i k o v teh dežel tudi 
p r i m e r n o u p o š t e v a j o v m e d n a -
rodn ih mer i l ih . S k o r a j v e d n o 
j im n a m r e č s lede nove pobude , 
ki n e v e l j a j o s a m o d v o s t r a n -
s k e m u s o d e l o v a n j u , t e m v e č po -
sebno v p r a š a n j e m , ki te dn i 
n a j b o l j v z n e m i r j a j o svet . 

K r a t k o b e o g r a j s k o s r e č a n j e pa 
ima te dn i še poseben pomen . 
P r e d s e d n i k T i to je r a v n o k a r 
pr ispel iz New Delh i j a s t r i -
s t r a n s k e g a s e s t a n k a na n a j v i š j i 
r a v n i v N e w Delh i ju , k j e r j e s 
p r e d s e d n i k o m a N a s e r j e m in go. 
I nd i ro G a n d h i o b r a v n a v a l vsa 
pe reča v p r a š a n j a ' s e d a n j e g a 
sve ta . Et iopski cesa r pa je p r a v 
z ob i skom v j u g o s l o v a n s k e m 
g l a v n e m m e s t u konča l zelo o b -
sežen krog s r e č a n j v A f r i k i in 
h a B l i žn j em vzhodu . Oba d r -
žavna p o g l a v a r j a ima ta za to 
obsežen p r o g r a m d v o s t r a n s k e 
i z m e n j a v e m n e n j . 

P r e d s e d n i k T i to je p red dnevi 
opozoril , da j e naloga d r ž a v n i -
kov nevezanega sveta obves t i t i 
d r u g d r u g e g a o vseh t i s t ih v p r a -
šan j ih . ki j ih sicer o b r a v n a v a j o 
na d v o s t r a n s k i h s r e č a n j i h . To 
n^Uoao bos ta najvi : ' jn p r e d s t a v -
n ika J u g o s l a v i j e in E t iop i je 

op rav i l a t u d i t o k r a t . Ni odveč 
p r ipomni t i , da j e t r e n u t n i m e d -
n a r o d n i po loža j spr ičo v i e t n a m -
ske kr ize , ki je man i l sk i s e s t a -
nek d ržav u d e l e ž e n k na a m e r i -
ški s t r an i ni ni t i za las omilil., 
zelo nape t . 

Zelo znač i lna so tud i p r i z a -
d e v a n j a , da bi p r ed n e d a v n i m 
osvobo jene a f r i š k e dežele m e d -
sebo jno ločili in spe t uve l j av i l i 
— na s t r a n s k a v r a t a — pol -
kolonia ln i r ež im in i m p e r i a l i -
s t ične ape t i t e posebno na a f r i -
ški celini. Delna pas iv izac i ja s a -
mih a f r i š k i h dežel je ta p roces 
še bo l j ok rep i l a . Za to je t r eba 
bo j p ro t i neoko lon ia l i zmu in 
n e e n a k o p r a v n o s t i m e d r a z v i t e j -
šimi in n e r a z v i t i m i znova moč-
no spodbud i t i . Znač i lno je, da 
je ta svet p r e t ek lo s t i in m r a č -
nosti že z m a g o s l a v n o govoril , 
da je nevezanos t i p r a k t i č n o ko -
nec. k e r da je »Nehru umr l . S u -
k a m o b rez moči in Nase r o s a m -
l jen . . . « Vsi pa vemo, da ne -
vezanos t kot ed ina možna pot 
v sve tu b lokov in v o j a š k i h g ro-
žen j ni odv isna od te ali one 
osebnost i , s a j p rod i r a tudi v 
dežele, k j e r so n j e n i vodi te l j i 
p r a v n a s p r o t n e g a m n e n j a . 

Poleg pereč ih m e d n a r o d n i h 
v p r a š a n j in po l i t ike n e v e z a n o -
sti še posebe j se bosta oba po-
g l a v a r j a d r žav pomeni la tudi o 
d v o s t r a n s k e m sode lovan ju , ki 
k a ž e t a k o g lede b l agovne k a -
k o r tud i k u l t u r n e in t e h n i č n o -
z n a n s t v e n e i z m e n j a v e iz leta v 
le to vse lepše sadove . Naši n a -
rodi p o z d r a v l j a j o to s r e č a n j e in 
mu želo č imveč u.^^peha 

(NdUdijC\ dilj'. Ud J. .strdll. 



MNENJE RAZNIH 
LJUDI 

O RAZNIH 
PROBLEMIH 

. . .Odgovornost izvoljenih do 
volivcev v dosedanji oblllti nilta-
kor ne zadošča. Pri nas se spre-
minja toliiio stvari, da jim občani 
težko sledijo. Občinska skupšči-
na to upošteva, zato obvešča od-
bornike o vsem, kar skupščina 
pripravlja za odločanje. Zato do-
bivajo sejni material mnoqo časa 
pred sejami zborov, toda po od-
zivu na ta material sklepamo, da 
si mnogi odborniki ne vzamejo 
časa, da bi se osebno seznanili z 
vsebino tega materiala, še manj 
pa, da bi o tem materialu raz-
pravljali vsaj z najaktivnejšimi 
volivci in krajevnimi faktorji. Od 
nekaterih potem ne slišimo niti 
osebnega mnenja o določenih 
vprašanjih, niti prek njih mnenja 
občanov. Tudi tisk, radio in tele-
vizija nam pomagajo obveščati 
javnost o delu skupščine, poleg 
tega pa imamo še novi urad za 
informacije pri skupščini. Vse to 
nam nalaga odgovornost do ob-
čanov in ta za odbornike ni mala. 
(Vlado Vrečko, Ptuj.) 

. . . Imamo otroke, ki ne zaupa-
jo staršem, in občane, ki ne za-
upajo našim obljubam. Starše, 
ki jim otroci ne zaupajo, smatra-
mo za slabe vzgojitelje, nas od-
bornike pa smatrajo občani za 
slabe odbornike, ker jim obljub-
ljenega ne izpolnimo. Pri svojih 
besedah občanom bodimo možati, 
pri obljubah pa dosledni, pa nas 
bodo raje poslušali. (Franc Do-
lenc, Lovrenc na Dravskem po-
lju.) 

. . . Ce bi poslušali kmete, ne bi 
imele njihove obveznosti do 
skupnosti toliko imen kot dohod-
nina, občinska doklada, davek na 
proizvajalna sredstva, davek na 
tujo delovno silo, prispevek za 
zdravstveno zavarovanje itd., 
ampak bi imeli dajatev pod enim 
imenom, kar bi jih manj dražilo. 
Morajo biti nevoljni ob pomisli 
na takso za vprežni voz, ko pa 
vedo, da ta ob sodobnih prevoz-
nih sredstvih ne pomeni drugo 
kot muzejski rekvizit na zdavnaj 
zastarela prevozna sredstva. 
Kmetje vidijo v svojih obvezno-
stih do skupnosti celotno breme, 
ne zanima pa jih, kako se to bi-
rokratsko deli in kako se imenu-
jejo delci te delitve. (Franc Pre-
log, Sobetinci.) 

. . . Ob volitvah pravimo, da 
moramo imeti najprimernejše no-
ve odbornike in poslance. In se 
vprašamo, zakaj moramo imeti 
nove, če pa niti dosedanji niso 
mogli mnogo storiti. Glede zako-
na o kmečkem zavarovanju ter 
zakona o gozdovih niso bili od-
ločilni naši odborniki niti naši 
poslanci, pa tudi krivi niso bili, 
da sta ta zakona izšla. Ne more-
mo reči, da smo z njima dosegli 
to, kar so želeli kmetovalci in 
lastniki gozdov, ker njih niti nik-
do ni vprašal, kaj bi radi. In 
takšnih stvari je več, pred ljud-
stvom pa sta kriva odbornik in 
poslanec. Morali bi imeti pro-
gram, kaj bomo v bodoče delali, 
potem pa bi se ljudje lažje odlo-
čili, kateri odbornik in poslanec 
bosta za to največ storila in ka-
terima bodo ljudje pri tem delu 
najbolj pomagali. (Franc Adam, 
Stoperce.) 

. . . S tem, da smo poslali svoje 
otroke v srednje šole, nismo sa-
mo izrazili svoje želje, da bi naj 
doseglo čim več naših ljudi višjo 
izobrazbo, temveč smo šoli ob-
ljubili, da bomo storili vse, da 
bodo naši otroci namen študija 
tudi dosegli. Dati jim moramo 
možnost, da se bodo lahko učili, 
pa tudi, da se bodo razvedrili, 
ker to zahteva tudi duševno delo. 
Del tega razvedrila naj bo pomoč 
dijakov pri lažjem delu, pa ne 
daljša kot to dopušča učenje in 
tako dolga, kot to zahtevajo raz-
na dela. Njihovo glavno delo je 
le učenje in po njem kot celoti 
ocenjuje tudi gimnazija svoje di-
jake. (Rudolf Ceh, Ptuj.) 

— Stik s šolami z namenom 
priprav na kadrovanje otrok za 
šole JLA mora pravočasno začeti, 
če si želimo, da bodo o tem raz-
mišljali starši, prosvetni delavci 
in otroci. Malo otrok se odloči za 
svoj poklic iz stiske, ko niso tam 
sprejeti, kjer bi radi bili, temveč 
se večina nanj dolgo pripravlja 
in se v tako pripravljenem pokli-
cu tudi ugodno počuti. Temu 
vprašanju se vedno preveč izo-
gibamo in zato tudi trpimo posle-
dice v tem, da je malo naše mla-
dine v šolah JLA. (Kari Zmauc, 
Ptuj.) 

Scimoupravijan|e v krajevinf skupnosti 

Občan naj dejansko odloča 
TEZE ZA OCENO DELA KRAJEVNIH SKURN0STI IN ZBOROV VOLIVCEV NAJ 

BODO LE VODILO PRI SAMOSTOJNEM DELU 

v skkupiu ž ivahne dejavnost i 
in p r i p r a v na konfe rence saimo-
upraivijiavcev v ptjuj.ski občini 
j e bilo v petek, 21. ok tobra 1966, 
v P t u j u posvetovanje , kaiterega 
sklicateljia s ta bila s k u p n o ob -
čimiski odbor SZDL in občinski 
komi te ZKS. Na posve tovan ju 
so sodelovaili predsedniki k r a -
jevnih organizaci j SZDL, p r e d -
sedniilki k r a j e v n i h skupnost i in 
sekre tar ja vaških osnovnih o r -
ganiziacij ZKS, vodila pa sta ga 
F r a n j o REBERNAK, p redsed -
nik občinskega odbora SZDL in 
Brainko BRACKO, politični se-
k r e t a r občiinskega komi te ja Z K S 
P t u j . 

Raizpravljaili Ŝ o o p r ip ravah 
za konfe renco s a m o u p r a v l j a n j a 
v k r a j e v n i h skupnost ih . Osnova 
za raizpravo so bile teze, ki so 
jih vsi prejelii s k u p n o z vabi lom 
na posvetovainje. Teze so p r ip ra -
vili čLani ObK Z K S in ObO 
SZDL, ki sodelu je jo v polit ič-
nem odboru za p r ip ravo občin-
ske konfe rence o s a m o u p r a v l i a -
niju. Na posve tovan ju j e bilo n a -
glaišenio, da so te teze le osnm^a 
za r a z m i š l j a n j e in vodilo pri sa -
mos to jnem ocen j evan ju delia 
k r a j e v n i h skupnost i in zboirov 
voilivcev. 

Glede na to, da j e v P t u j u 
d rugačna prob lemat ika ko t v 
vašk ih ^krajevnih skupnost ih — 
je skl icano podobno pcsve tova-
n j e predisednikov k r a j e v n e in 
t e rensk ih organizaci j SZDL, se-
k r e t a r j e v te rensk ih OO Z K S in 
predstevniikov k r a j e v n e skup-
nosti P t u j — za danes,, 28. t. m. 
popoldne. 

Vodi naj Socialistična 
zveza 

Vsd udeleženci posve tovan ja 
so pozdravi l i pobudo političiie-
ga odbora in pohvalilli teze, k i 
jiim bodo močna opora pr i de-
lu. K r a j e v n e skupnost i in zbori 
volivcev so osnovne obl ike s a -
m o u p r a v l j a n j a , v ka te r ih se s re-
ču jemo z vsemi drugima obllika-
mi in problemi. Gre tudi za več-

jo učinkovitost zborov volivcev, 
na kaiterih bo občam dejaaiiako 
odlooaL Razprav l j a joči so aFKv 
zorili na mnogo konikrebnih pro-
blemov in protislovij , ki ee p>o-
javljiajo v de lu k r a j e v n i h s k u p -
nosti in h romi jo saimoupraadja-
nje . P r a v bi bilo, d a bi o vseh 
teh vp ra šan j ih raizpiravljali po-
lemično tud i v t isku. 

Na posve tovan ju so se dogo-
vorili, da bodo v vsaki k r a j evn i 
skupnost i formira l i politični od-
bor za pripraivo konfe rence o 
samoupravi j ianju. V tem odboru 
bodo sodelovaili preds tavnik i 
vseh družbeniopolitičnih organi -
zacij in druš tev , ki de lu j e jo na 
območju k r a j e v n e skupnosti , vo-
di pa ga n a j p redsednik k r a j e v -
ne organizaci je SZDL. Glede 
orgainizacijisko vsebinske p r i -
p rave na konferece so se dogo-
vorili za maslednje obl ike in do -
ločili tudi roke. N a j p r e j bodo o 
tezah razpravljaili ločeno — v 
k ra j evn i organizacij i SZDL, v 
osnovni organizaci j i ZKS in v 
svetu krajievne skupnost i . Na 
toh (razpravah bodo tudi ugoto-
vilii, ka te ra v p r a š a n j v tezah 
bi biilo t r eba spremeni t i , dopol-
niti ipd. 

Naito bi sklicalii siku.pni' sesta-
nek odbora din predstiavniko"/ 
vseh omen jen ih organizaci j , n a 
kaiterem bi se konkre tno zadol-
žili za obdelavo posiameznih 
problemov in vp ra šan j . 

Ko bo ta naloga opravlliena, 
bodo zapet siklicailli se jo poli t ič-
nega odibora in predstavn'iikov 
družbenopoliiftičnih organizacij , 
na ka ter i bodo obravniavaii 
zbrano gradivo in se c-dločilli za 
dokončno formuliacljo a/nalfee. 

To natogo j e t r eba v vseh k r a -
jevnih skupnos t ih oprav i t i do 
konca novemhria t. 1. Ves čais 
delia pa n a j bo politiorki odbor 
krajievne skupnos t i v s t ikih z 
občinskim poliitičnirm odborom 
za p r ip ravo koniference saimo-
uprav l j avcev in po potrebi od 
n jega zahteva tudi pomoč. 

Tako p r ip rav l j eno anaiLizo sa -
m o u p r a v e v k r a j e v n i skupnost i 

bodo potem obravnava l i na k r a -
jevnih konferencah SZDL kot 
g lavno temo r a z p r a v e in tajko 
pristopili h kompleksnemu r e -
ševan ju teh vprašanja Te kon-
fe rence m o r a j o biti izvedene do 
15. decembra letos. 2Sapisniki s 
teh konfe renc z anal izami bo-
do služili obč inskemu poli t ične-
m u odboru za p r ip ravo konfe -
rence samauipravlj.avcev občine 
P t u j . 

Vsa ta š iroko zasmovaoa a k -
cija p reučevan ja našega samo-
upravnega s is tema — pomeni 
n a d a l j e v a n j e procesa demokra -
t izacije naše družbe, d ružbe sa -
mouprav l javcev , ki ga j e t ako 
rad ika lno začel IV. p lenum CK 
ZKJ. I luzorno bi bilo pr ičako-
vati , da bomo le z n e k a j ana l i -
zami in konferencami uredi l i 
vse probleme, razreši l i vsa 
vp rašan ja . To je dolgot ra jn i 
proces, ki ga m o r a m o izvesti v 
naši d.ružbi. Mairsilkje j e možno 
določene s tvar i uredi t i tudi brez 
maiteriailnih sredstev, zato n i -
m a j o p r a v tisti, ki p r av i jo — 
»daijte k r a j e v n i sikupnosti do-
vol'j d e n a r j a — pa bo s a m o u p r a -
va zaživela«. Dejs tvo je, da bodo 
še p rece j časa na ša maiterialna 
sredstva omejena , zato je tol iko 
bol j po t rebno razprav l ja t i , kaiko 
bi najigoispodarneje uporab l ja l i 
sredstva, ki jiih imamo. 

F. F ideršek 

Teze za oceno dela 
krajevnih skupnosti 

— Kako ©o se socialistiične druž-
bene sile angažirale pr i pojaisinje-
vanju vloge, organizacije, vsebine 
in metode dela in nadaljnjega 
razvoja samoupravtruih odnosov v 
krajevnih skupnostih (listavna 
razprava, razprava pred in ob for-
miranju KS in izdelavi njihovih 
statutov). Politični rezultati po-
jaisnjevainja in glavni problemi, 
stališča in mnenja v zvezi s tem. 
Kljub uspehom so še vedno ne-
jasnosti, problemi in nezaupanje 
v KS. 

Ponekod, zlasti v večjih ceotrih, 
se pojavl ja jo napačna pojmovanja, 
da je krajevna skupnost neka 
zvrst komiunalne delovne organi-
zacije, katere osinovna in edina 
naloga je neposredno organizira-
n je in vodenje servisov. Vendar 
KS ni skupnost servisov, ampak 
skupnost ljudi, ki se združujejo, 
da bi življenjsko pKimembna vpra-
šanja skupno reševali. Kako je 
pri vas? 

— Ali sedanja teritorialna raz-
delitev KS v občini ustreza potre-
bam, značaju in sipecifičnositim po-
sameznih področij, krajiev in nase-
l i j (mnenje KS in občanov; pri-
mer: Pacinje, Velovlak!). V p tu j -
ski občmi je 214 kra jev in naselij 
(vkljuično s Ptujem), v KS je to-
rej povprečno 8 naselij. Jugoslo-
vansko povprečje 5—6 naselij (418 
občin, 4.968 KS). 

(Konec na strani) 

Koroški Slovenci - most sporazumevanja med 
sosednima deželnima 

GOSTJE I I PLIBERKA 
Kmaiu koncert koroških pevcev v Ptuju 

Iz Pliberka na Koroškem (Bleiburg) je prispela v soboto, 22. 
oktobra 1966 na krajši izlet in obisk Ptuju in okolici triintrideset-
članska skupina članov in članic slovenskega prosvetnega društva 
»Edinost« pod vodstvom predsednika društva g. Lovra Potočnika in 
znanega koroškega pevovodje g. V. Hartmana. 

Vse člane skup ine j e p rese -
notilo v času b i v a n j a v P t u j u 
in okolici od sobote, 22. ok tobra 
popoldne, pa do nedel je , 23. ok -
tobra zvečer, vse, k a r so videli 
v p t u j s k e m glledelišču, v k u l -
tumozgodoviiniski zbirki v p t u j -
skem muze ju , v kletairskem 
obra tu K K P t u j »Slovenske go-
rice«, po tem pa še pia Dorliu, na 
Ptujisiki gori in v Kidr ičevem, 
zliasti pa pr is rčnost l jud i iz m a -
t ične Slovenije , od K a r l a K o r e -
na in S tane ta Staniča, ki s ta j ih 
p rva sp re je la ob p r i spe t ju v 
P t u j , p a do vseh ob vstopu v 
av tobus v Kidr ičevem pred po t -
jo naza j v Pl iberk. Skupina 
p tu j sk ih p ion i r jev in p ioni rk je 
poskrbela , da so vsi v P t u j u , ma 
Bor lu in drugod gositic5m iz Ko-
roške izkazovali posebno pozor-
nost, sa:j so se ločili od d rug ih 
po niageljčku in zimzelenu v 
gumbnici . To so dobili ob ogle-
du gledališča v P t u j u in o h r a -
nili vse do doma. Povsod so se 
počutiili kot doma, sa j jiih je k 
t e m u tud i vzpodbujiailo veselo 
razpoloženje, pr i jaznos t in do-
brosrčnos t vseh, s ka te r imi so 
priišli v stik. 

Zelo je veselilo goste iz Pli-
berka, da so obiskali Ptuj, Bori, 
Ptujsko goro in Kidričevo ravno 
na dan, ko je bilo povsod te dne-
ve izredno živahno, nekaj po za-
slugi sindikalnih svetov Cako-
vec, Ormož, Varaždin in Ptuj, 
ki so poskrbeli za več kot prijet-
ne ure bivanja na Borlu tako v 
soboto zvečer kot ves dan v ne-
deljo, pa tudi hotela »Petovio« 
Ptuj skupno z gostinskim pod-
jetjem »Haloški biser« Ptui, ki 
sta imela ta dan v gosteh v Ptu-
ju in Kidričevem mnoge goste 
podjetja »Steirerbus« in drugih 
mrd.ietij iz Avstrije. Goste iz 
Pliberka je zanimal sindikalni 
program na Borlu, ki jim je tu-
di izredno uga.ial. zlasti mlaj-
šim. ki so se lahko naplesali in 
naveselili od srca. 

Nedel j sk i lep. topel, sončen 
dam se j e topo začel, sad j e n a -

šlo sonce koroške Slovence n a 
Borlu, k j e r so prenoči l i i n po tem 
t a m dopoldne tudni pr isos tvo-
val i k u l t u r n e m u programiu s k u -
pin iz vseh št ir ih občin. P r i j e t -
no j ih je presenet i la ugotovitev, 
da sta P t u j in Bori središče so-
sednih stilkiov v damačem k r o -
gu sliovensikih in h rvašk ih občin, 
pa tudi s k r a j i v sosedni Avs t r i -
ji in da sk rb i jo za domače goste 
tudi s indikalni sveti iz sosednih 
občin, za goste iz sosedne deže-
le pa kolekt iv pod j e t j a »Halo-
ški biser« in drugi, odvisno pač 
od širine, na ka te r i zaisnoijejo 
gosti tel j i in gos t je obisk in s r e -
čanje . 

Srečanje z ljudmi iz Ptuja in 
okolice je dalo več kot samo 
obljubo, da se bodo takšni obi-
ski iz Koroške v sosedno matič-
no Slovenijo številčno razširili, 
temveč tudi dogovor s p«vovod-
jem g. Valdijem Hartmanom, da 
bo prišel pevski zbor »Edinosti« 
v Ptuj, na Bori in v Kidričevo 
pet v času, ki bo najbolj ustre-
zal Ptuju in drugim ter pevcem 
iz Koroške. 

Takšno zadovolj.srtivo, ko t j e 
na v d a j a n l o tok ra tno skup ino iz 
P l iberka , bi morailo doživeti 
č imveč koroških rojafcov, ki j im 
je pot rebna zavest, da e30 v m a -
tični Slovenij i vedno dobrodošli 
in da predstavlj iajo v Avs t r i j i 
mos t spo razumevan ja med so-
sednima deželama, ker to vodi 
k m i r n e m u sožit ju med siosedi 
in miedsebojni pomoči, k p r i j e t -
n e m u ž iv l j en ju v svi t« sooica, 
n e pa v senci n a r o d n e nes t rpno -
sti in r a v n a n j a s skiMensko 
m a n j š i n o na Koroškem, kot je 
biLa v praks i pred in med d r u g o 
svetovno vojno. Vedno boljši 
s t iki med Jugos lav i jo in Avs t r i -
j o p r i speva jo mnogo k temu. da 
bi l j uds tvo obeh dežel m vseh 
narodnos t i živelo v medsebo j -
nem raizumevanjiu, spoš tovanju 
in pomoči. y . J, 

OSNOVNA 
STALIŠČA 

SINDIKATOV PTUJSKE KOMUNE O REŠEVANJU 
STANOVANJSKIH PROBLEMOV 

Plenum Občinskega sindikal-
nega sveta Ptuj je na svoji VI. 
razširjeni se j i razpravljal o pe-
reči s tanovanjski problematilki in 
s tanovanjski gradnji na področju 
občine. Na plenumu so v razpra-
vi aktivno sodelovali tudi diTek-
torji delovnih organizacij in 
predsedniki delavskih svetov. Na 
podlagi celotnega gradiva VI. 
plenuma je komisija za fiociaJno 
politiiko in standard pri OSŠ Ptuj 
izdelala predlog osnovnih stališč 
in zaključkov o problemih in na-
logah na področju s tanovanjske 
problematike, ki so bila dokonč-
no sprejeta na zasedanju VII. 
plenuma Občinskega sindikalne-
ga sveta Ptuj, na katerem so so-
delovali tudi odiborni/ki zbora de-
lovnih skupnosti občine. 

Plenum ugotavlja, da so delov-
ne organizacije na področju ob-
čine Ptuj posvečale zelo malo po-
zornosti izredno pereči stano-
vanjsiki problematilki. Prav malo 
se je na tem področju načrtno 
delalo. Zahteve so se obravnava-
le individualno in stihijsko. Ugo-
tovljeno je bilo, da se je stano-
vanjski sMad v zadnjih letih po-
večal, vendar potrebam ni zado-
ščeno in se te dnevno večaijo. Ne 
smemo mimo ugotovitve, da 
imajo delovne organizacije že 
velik s tanovanjski sklad in to 
predvsem veliike gospodarske or-
ganizacije. Ta s tanovanja pa so 
ekonomsko nesprejemlj iva za ve-
čino delavcev. Zato so delovne 
organizacije doslej kri le potrebe 
po s tanovanj ih samo svojim stro-
kovnjakom in visokoikvailificiTa-
nim delavcem. Ob strani pa so 
ostali delavci z niz'kimi osebnimi 
dohodki, ka tere stanovanjsiki pro-
blem najpogoste je in na j tež je 
prizadene. Nesprejemlj iva je tudi 
ugotovitev, da delovne organiza-
cije ne poznajo potreb in zahtev 
svojih delavcev. Ob ugotovitvi 
potreb in izha janja iz stališča, da 
predstavl ja s tanovanje osnovni 
element ž ivl jenjskega standarda 
in ugotavl janja , kaiko vpliva ure-
jeno s tanovanjsko okolje na de-
lavca in n jegovo produiktivnost, 
je plenum mnenja , da se bodo 
delovne organizacije morale s to 
problematilko resneje ukvar ja t i in 
ta problem čimprej odstraniti z 
dnevnega reda. 

Osnovni vzrok za stagnacijo v 
s tanovanjski graditvi, ki jo je 
opaziti zadnje čase, je treba vse-
kakor isikati v slabostih kreditne-
ga sistema. Bolje rečeno, v ne-
sposobnosti in premajhni priprav-
ljenosti , da bi decentralizirana 
sreds)tva za g radn jo s tanovanj 
skoncentrirali v banki. Najpo-
membnejši de javnik v kreditira-
nju stanovanjsike izgradnje so 
vsekakor delovne organizacije, 

k je r se naha ja tudi na jveč sred 
stev. Da bi decentralizirana sred. 
9tva večjih in manjših delovni! 
organizacij koristno in čimpre 
lahko uporabili, je nujno, da se 
odiklanjajo tiste ovire, ki zavira, 
jo zavestno, optimalno končen, 
tracijo in hitro obračanje tet 
sredstev. V mnogih delovnih or 
ganizacijah se ne zavedajo pred. 
nosti, ki jih imajo, če vežejc 
sredstva, namenjena za stanova-
nja na banko. Slato odnos za kre. 
dit iranje s tanovanjske gradnje M 
mnogih delovnih organizacijah 
je treba iskaiti v objektivnih in 
v subjektivnih okoliščinah. Go-
spodarska reforma je marsikje 
sicer zmanjšala možnosti za kre-
dit iranje s tanovanj iz namenskih 
sredstev, to je iz skladov skupne 
porabe pa tudi to, da mora jo de-
lovne organizacije obvezno od-
valjati večji del us tvar ja ln ih sred-
stev v poslovni sklad oziroma 
sklad obratnih sredstev. Vendar 
jdh to ne opravičuje, da so s teoi 
zmanjšala sredstva, ki so jih 
p re j šn ja leta namenjal i za stano-
van jsko gradnjo. Sedaj za sta-
novanjsko izgradnjo namenjajo 
izkljiučno sredstva, predvidena z 
zakonskim predpisom. Vzrok te-
mu s tanju je tudi to, da delovne 
organizacije nimajo urejenega 
sistema f inansiranja s tanovanjske 
gradnje, organizacije varčevanja, 
pogrebnih pravilniikov in dolgo-
ročnih programov, brez katerih 
si ni mogoče zamišljati uspešne-
ga reševanja s tanovanjskih pro-
blemov. Zato se ma-nsdikje odloča-
jo za neposredno kredi t i ranje in-
dividualnih interesentov v obliki 
kreditov za g radn jo ali dogradi-
tev družinskih hišic. Pri tem pa 
sta ponovno prizadeta ne'kvaliifi-
ciran in kvalificiran delavec, ki 
zaradi reši tve s tanovanj sikega 
problema segata p o teh kreditih. 
Pri rešitvi tega vpraišanija p a tudi 
banka kot prevzemnik obvezno-
sti stanovan/jsikega sklada še ni 
storila vsega. Premalo se j e an-
gažiraJa, da bi z različnim^i gitimu*, 
lativnimi obJikami kTeditiTanj^' 
angažirala več sredstev posamez-
niikov in delovnih organizaicij in 
spodbujala razne oblike vairčevjh 
nja. 

Zaradi ugotovl jenega stamja in 
č imprejšnje rešitve stanovanjske 
problematike, j e plenum sprejel 
naslednja osnovna stališča in za-
kl jučke: 

V bodoče bi naj vsaj neka] ča-
sa gradili cenejša stanovanja, ki 
pa naj bi bila ekonomična in 
funkcionalna, da bi tako zadostili 
čim večjemu številu prosilcev. 

Zaradi hitre in kontinuirane 
gradnje bi se naj razdrobljena 

(Konec na 3. strani) 

Šolski problemi pred skupščino Ormož 

Premalo učencev konča vseh 8 razredov 
Potrebni pripravljalni od delki na vseh šolah 

Na zasedanju obeh zborov občinske skupščine Ormož, ki je bi-
lo včeraj, v četrtek, 27. oktobra 1966 v dvorani delavske univerze 
v ormoškem gradu so dale šole na območju občine Ormož dokaj 
kritično oceno glede na učne uspehe v šolskem letu 1965/66, kakor 
so bili prikazani v analizi za to sejo, poleg tega pa je bilo rešenih 
več predlogov glede pravic samoupravljanja delovnih ljudi občin-
skega sodnika za prekrške ter o spremembah in dopolnitvah sta-
tuta ormoške občine. 

Z analizo učnih uspehov na 
osnovnih šolah v. občini Ormož 
v šolskem letu 1965/66 so prika-
zani skupščinskima ziboroma 
splošni podatki o šolah v občini, 
učni uspehi, spremembe pri 
učencih v času osemletnega šo-
lanja, pozitivno in negativno 
ocenjeni učenci v pos^ameznih 
predmetih, podatki o dodatni po-

moči, o reailizačiji učnih ur po 
predmetih, o kadrovski zasedbi. 
Poleg tega pa so bili prikazani 
zboroma uspehi in problemi pe-
dagoš/ke svetovalke za slovenski 
jezik, učni uspehi iz matematike 
in fizike v V. do VIII. razredih 
in učni uspehi iz slovenskega "je-
zika. 

Glede na oceno doseženih us-

pehov so zelo zanimivi predlogi 
za nadaljnje izboljšanje učnih 
uspehov v osnovnih šolah v ob-
čini Ormož, Ker smatrajo, da ne 
bo mogoče ustanoviti več vrtcev 
za večino predšolskih otrok, bo 
potrebno ustanoviti na vseh šo-
lah pripravljalne oddelke, v ka-
terih bi naj bili predšolski otro-
ci vsaj 1 leto pred vstopom v 
šolo. Ta razširitev dela z otroci 
pred začetkom šole bo zahtevala 
novo skrb učnega kadra pa tudi 
primernih prostorov. Pred vsto-
pom v šolo bo moralo biti redno 
testiranje otrok. Odklonjeni otro-
ci bi morali obiskovati priprav-
ljalni oddelek. 

Za učence, ki ne uspevalo v 
šoli in ki so napredovali z nega-
tivno oceno, bo potrebna doda+na 
pomoč, zaradi česar bo moralo 
biti delo na šoli taiko organizi-
rano, da bo dodatna pomoč mož-
na in koristna, učitelj^stvo pa na-
gra jeno za izredno pcmoč. 

Individualnemu fitrokovnemii 
izpopolnjevanju bodo morali pe-
dagoški delavci posvetiti v<»r ra-
sa ter bodo moraili študirati pe-
dagošfka, psiiholof'-^ in ui '̂' ' 
na vprašanja učnega in vzaojnp-
ga dela, sicer ne bodo dorasli 
zahtevam redigiranega učnega 
načrta, vel javnega že v šolskein 
letu 1966/67 in pozneje pa jim 
sicer tudi izdelava podrobnega 
učnega načrta ne bo uspela. 

Prednje ugotovitve in uteme-
lji tve po t r ju j e jo podatki, da je 
končalo šolisko obveznost v fl-
razredti le Sf>«̂ n nd vcoh 322 

(Konec na 3. strani) Gostje iz Koroške pred gledališčem 



Tovarniški list naj izhaja 
naprej 

Pred nedavnim smo v Tedniiku 
že na kra^tko poročaili o dilemi, 
ali n a j še nada l j e izhaja tovar-
n.iš.ko glasiilo, ali n a j p reneha iz-
haja t i , ker je bLlo premalo pri-
ftpervkov č lanov koletktiva. Ple-
num tovarn iškega odbora sindi-
ka ta je menil, da ni razlogov za 
ukin i tev tovarniškega lista ter 
nakazal t^idi neka te re smernice 
za n j e g o v « n a d a l j n j e izha jan je . 
S tem v p t a š a n j e m se je pred 
kra tk im u k v a r j a l tudi delavskd 
svet p o d j e t j a . Med drugim je 
ugotovil , da tovarnišiki list iz-
h a j a neredno in da je t reba tu-
k a j storiti vse, da se s t a n j e nor-
malizira. 2e na eni izmed prej -
šn j ih sej je namreč DS ugotav-
ljal vzroke nerednega i/zhajanja 
in ta.krat sklenil p red laga t i sve-
tu p ro izva ja lcev de lovne enote 
osrednj ih služb, da preuči mož-
nosti us t anov i tve ncuvega delov-
nega mesta urednika časopisa. 
Svet p ro izva ja lcev DE os redn j ih 
služb je skupa j z upravnim od-
borom p o d j e t j a in z uredniškim 
odborom raizpravljal o vseh prob-
lemih okrog tega vp rašan ja m 
ugotovil , da zadeva ni tako hu-
da, kot 60 jo nekater i prikazo-
vali. Uredniški odbor je namreč 
pri p r e u č e v a n j u po t rebe po de-
lovnem mestu u redn ika tovarni-
škega časopisa ugofovil , da ni 
problemov glede u r e j e v a n j a ča-
sopisa, ker je to u re j eno z ma-
riborskim Večercm, ampak so 
problemi p n zbi ranju prispev-
kov. Zaradi tega člani delavske-
ga sveta niso soglašali z ustano-
vi tv i jo novega de lovnega mesta 
urednika, t emveč so priporočili 
u redniškemu odboru, n a j obvesti 
č lane de lovne skupnost i o tem 
problemu in jih povabi , da se 
ba l j angaž i ra jo pri do^pisovanju. 
Uredniški odbor se tako trudi, da 
bi pridobil čim več dopisnikov, 
kar mu je delno tudi uspelo. 

Poslovanje tovarniškega 
bifeja 

v zadnjem času je v de lovnem 
kolekt ivu TGA prece j pr ipomb 
in razprav na račun pos lovan ja 
tovarniškega bi fe ja oziroma o 
pos lovan ju družbene prehrane . 
To je končno pos ta lo že t ako pe-

reče, da so o tem razpravl ja l i 
tudi organi samouprav l j an i a 
Člani de lavskega sveta so nam-
reč pr ipominjal i , da je v zadn jem 
času kval i te ta v našem bi fe ju 
pod povpreč jem, da v n j e m ni 
moč dobiti ar t iklov, kot so v 
p roda j i v mesnicah in v trgovi-
nah. V n jem p r o d a j a j o konzer-
ve, ki jim je rok že zdavna j po-
tekel i'td. Vse, ka r so iznesli čla-
ni de lavskega sve ta je sko ra j 
r-s. Organi s a m o u p r a v l j a n j a so 
s-klenili, da je po t rebno čim-
pre j ugotovit i de j ansko s tan je 
ter zadolžiti v o d j o družbene 
prehrane , da pr ipravi poročilo, 
iz ka te rega mora biti razvidno, 
kakšne izdelke p r o d a j a v bifeju 
in dat i predloge, k a j je po t rebno 
ukreni t i za odpravo morebitnih 
pomanjk l j ivos t i . Vsekakor bo 
treba pos lovan j e bifeja urediti , 
da bo služil namenu, za katere-
ga je bil us tanovl jen . 

Tudi letos brez kreditov? 
Na sejah de lavskega sveta in 

svetov p ro izva ja lcev delovnih 
enot je bilo večkra t Dostavli^no 
vp ra šan j e k red i t i r an ja individu-
alnih grad i te l j ev s t anovan j , do 
ka terega v tem kolekt ivu nika-
kor ne more priti, čeprav so po-
bude za tak način prišle že od 
sindikata in s strani č lanov ko-
lektiva. Ker je bilo to v p r a š a n j e 
že večkra t sproženo, je komisi je 
de lavskega sve ta za skupno po-
t rošn jo in družbeni s tandard pri-
pravila o tem problemu poTOČilo, 
iz ka te rega je bilo moč razbrati , 
da v tekočem letu ni na razpola-
go sredstev za kredi te za indivi-
dualno g radn jo in da bodo ver-
je tno tudi s reds tva sklada sikup-
ne po rabe v priho^dnjem letu an-
gažirana za g radn jo novega sta-
novan j skega bloka v P tu ju . Ko-
misija je nada l j e mnenja , da bi 
nai da ja l i posoj i la za g r a d n j o sta-
novanjsk ih hiš članom de lovne 
skupnosti , vendar je po t rebno 
p re j spre je t i splošna merila, po 
kater ih bi odobraval i taka poso-
jila. Tovarna sicer skrbi za sta-
novan ja za svoje č lane kolekt i-
va, toda go tovo bi bilo t reba raz-
misliti tudi o tem, da bi s poso-
jili članom, ki želi jo gradi t i svo-
jo hišico, mnogi odšli iz b lokov 
in bi tako dali pros tor tistim, ki 
ne n a m e r a v a j o graditi . Na drugi 
strani pa je t reba upoštevat i , da 

bi se za denar, kol ikor ga gre za 
en 40-stanovanj«ki blok, zgradilo 
več kakor 40 s tanovanj , kar js 
tudi zelo pomembno. 

Koristna izmenjatu 
mnenj 

Sindikalna s r ečan j a so postala 
t radicionalna in so zelo koristna. 
Tovarniški odbor s indikata TGA 
trdno stoji na stališču, da je lah-
ko samo koristno, če pr ide več-
krat do izmenjav koris tnih pobud 
in mnenj . Zato vzdžuje vrsto trd-
nih s t ikov z raznimi delovnima 
kolektivi v republiki , pa tudi i?-
ven nje. 

Pred nedavnim so člani TOS-a 
na pobudo s indikalne podružnice 
delovnega kolekt iva »Prvom^^il-
ska« iz Zagreba obiskali ta de-
lovni kolekt iv z namenntn, da b" 
izmenjali izkušnje v samouprav-
l j an ju in v delu sindikata na ra.z-
nih področiih. Po ogledu te zna-
ne vel ike tovarne, so se sestali 
7 njenimi predstavniki in se se-
znanili 7 n j ihovim: problemi in 
težavami v proizvodnj i in v sa-
Ti0'upravlja'n1u. Iz razgovorov je 
bilo k a j lahko ugotoviti , da so 
problemi obeh delovnih kolekti-
vov približno enaki m da ima pač 
tudi vsak kolekt iv svoje speci-
fične probleme. Skora j podobno 
s rečan je je bilo tudi v Rušah, 
vendar s to razliko, da ie to bilo 
bolj špor tno s rečanje . To pa ne 
zman j šu j e vrednost i takih stikov. 

Spet o nagrajevanju po 
delu? 

Na sindikalnih sestankih v 
obratih TGA so ob obravnavi 
polletnega obračuna proizvajalci 
živahno razpravl ja l i o sedanjem 
sistemu n a g r a j e v a n j a po delu 
Nihče ne more trditi, da so oseb-
ni dohodki v TGA k j e na repu, 
kot tega ne, da je vse v redu. 
To je bilo razvidno tudi iz raz-
prav, ko so člani poudar ja l i , da 
bo treba izpopolniti sistem na-
g r a j e v a n j a po delu, menili pa so 
tudi, da bodo morali organi de-
lavskega samouprav l j an j a prej 
ali slej bolj podrobno preučiti 
zahteve in predloge proizvajalcev 
ter imeti bol j odgovoren odnos 
do tega tako ak tua lnega vpraša-
nja. Veliko bol j bo treba tudi pri-
sluhniti m n e n j e m članov SPDF 

M. F. 

Umrl je 
Dušan Šestan 

Zelo n a s je p resene t i l a o s m r t -
nica v »Delu«, ki nas je o b v e -
sti la, da je u m r l v Z a g r e b u v 
ponede l j ek , 24. ok tob ra letos, 
p o d p r e d s e d n i k sabora SR H r -
v a t s k e v p o k o j u Dušan Ses tan . 

Ž i v l j e n j e tega l j ubezn ivega , 
ž ivahnega in pož r tvova lnega 
k u l t u m o p r o s v e t n e g a in pol i t ič -
nega de lavca je povezano tud i 
s p r e d v o j n i m P t u j e m , s a j je ce-
lo d e s e t l e t j e poučeva l s r b o h r v a -
ščino na naši meščansk i in bl iž-
n j i h šolah. T e d a j je sodeloval 
tudi pr i vseh n a p r e d n i h d r u -
š tvih v P t u j u ; bil je n e k a j časa 
p r o s v e t a r pr i Sokolu, p r e d s e d -
nik o k r a j n e g a uč i t e l j skega d r u -
.^tva TT.TU, vodi lni sodelavec 
f r ancoskega k rožka te r ak t ivn i 
član še mnog ih d rug ih d ruš t ev . 
Čep rav je bil po rodu istrski 
Hrva t , se je zelo vživel v naše 
s lovenske p t u j s k e pr i l ike po 
prvi sve tovni vo jn i in si p r ido-
bil v mes tu in nkoliri velik 
ugled Jesen i 1936 je bil zaradi 
n a p r e d n e pol i t ične u s m e r j e n o s t i 
p remeščen *po s lužbeni potrebi« 
v Veliko H o r v a t s k o v Z a g o r j u 
Po eno l e tnem u č i t e l j e v a n j u v 
t em k r a j u je bil p remeščen v 
Zagreb , k j e r je ostal do vojne. 

Ob zlomu s t a r e J u g o s l a v i j e se 
je t a k o j vk l juč i l v n a r o d n o o s v o -
bodi lno g i b a n j e in je bil zlasti 
zelo zaslužen poli t ični ak t iv i s t 
v svoji rodni Is t r i . Po vo jn i je 
pri ob l i kovan ju p r v e l j u d s k e 
oblast i SR H r v a t s k e zavzel v i -
sok po loža j p o d p r e d s e d n i k a sa -
bora Hrva t ske , bil pa je tud i 
zvezni poslanec. 

Po u p o k o j i t v i je rad p r i h a j a l 
v P t u j in o b n a v l j a l n e k d a n j e 
s t ike s svo j imi znanci . Tud i le-
tos je, bil poleti na obisku pri 
svoj ih so rodn ik ih K a n c l e r j e v i h 
na Bregu in se s h a j a l s svoj imi 
s t a r imi p r i j a t e l j i . H u d o se je 
sp r i j azn i t i z misl i jo , da nas je 
t ako n e n a d o m a zapust i l . D u š a -
na b o m o ohrani l i v n a j l e p š e m 
spominu kot h u m a n e g a človeka 
in dobrega p r i j a t e l j a . 

Drago Hasl 

SODELUJMO PRI OLEPŠANJU MESTA! 
Kot staro stalno naročnico va-

šega lista me spričo že objavljenih 
člankov glede predvidene proslave 
1900-letnice mesta, ki bo čez dve 
leti, zanima naslednje: 

Ne vem, ah že obstaja osrednji 
odbor za organizacijo proslave te 
obletnice, mislim pa, da so more-
biti vsaj komisije za pripravo naj-
važnejšega. Planirana je olepšava 
mesta, bližnje okolice, obnova 
starih zgradb in zaščita pred na-
daljnjim propadanjem. Zdi se, da 
so načrti lepo zamišljeni, celo 
idealni, žal pa dvomim, ali bo 
mogoče to vse izvesti, če bo vse 
odvisno zgolj od plačanega dela, 
kaiti časi tako imenovanega po-
žrtvovalnega udarništva v dobro-
bit skupnosti so izbrisani iz be-
sednega zaklada. 

Predvsem Telim nekoliko obrav-
navati olepšavo okolice, pogozdi-
tev goličav, zanemarjenih strug 
potokov, potočkov, ribnikov, ob-
cestnih mrkov, ki kličejo kot glas 
vpnočega v puščavi po ureditvi, 
rendar se nikdo ne zgane, razen 
če posameznik <;am zaradi tega ne 
trpi ^kode. Sicer pa leti kup opazk 
na občino, češ da bi Ha morala to 
vse urediti, popraviti, osnažiti, za-
saditi itd. 

Nekdaj le npr. peljala proti Stu-
kom lepa steza, obrasla z maces-
novimi drevesi, hrasti, šipkom. 

V krogu rvojih 
sta proslavila 50-!e!nico 

skupnega živ^enja 
v zače tku ok tob ra 1966 sta 

p raznova la p r i j e t e n j ub i l e j — 
50-letnico s rečnega d r u ž i n s k e g a 
ž iv l j en j a Mihae l Ceh, u p o k o j e -
ni f i nančn i nameščenec , in n j e -
gova soproga M a r i j a , gospodi-
n j a , iz P t u j a . 

Ta n j u n j ub i l e j j e bil tol iko 
p r i j e tne j š i , ker so se ga ude le -
žili vsi t r i j e otroci , dva sina in 
h č e r k a iz L j u b l j a n e . Mar ibo ra 
in M a r k o v e c s pe t imi v n u k i in 
d rug i sorodnik i . S k u p n o se je 
zbra lo okrog j ub i l an tov 16 oseb. 

Za j u b i l a n t a je bilo to doži-
v e t j e i z redno p r i j e tno , s a j je b i -
lo v l epem o k t o b r s k e m dnevu , 
ob n j u n e m z d r a v j u in veselem 
s n i d e n j u vseh domačih , s k a t e -
r imi sta deli la j ub i l an t a v svo-
j em ž i v l j e n j u vse t egobe in v e -
se l je in sta dočaka la 79 let s t a -
rost i . 

Vsi zb ran i so j ima želeli še 
mnogo moči, ž i v l j e n j s k e vol je 
in z d r a v j a . Nap i tn i ce so bile n a -
m e n j e n e n j u n e m u z d r a v j u in 
z d r a v j u , vseh zb ran ih . V. J . 

vrbo. Jarek potočka je bil očiSčen, 
trava pa pravočasno pokošena. 
Danes ni več občutka za estetiko 
in osnovno higieno. Kogar zani-
ma. si radevo lahko oalpda in se 
prepriča o resničnosti teh navedb. 

Ker so postaviieni plani za olep-
šavo mesta in bližnje okolice in 
tudi odda'ieneiših važnejših kra-
jev — verjetno se bodo rodile še 
mnoae nadaljnje dobre zamisli —, 
se pridružujem vsemu, le zanima 
me, kje hi dobila gozdne sadike 
za poaoTd'tev manjših obpotočnih 
goličav, da bi se utrdilo obrežje 
in da ne hi povodnji več trgale 
in ndntšate remije. V privatnem 
aozdu ni doiiotieno jemati potreb-
nih sadik, v drrnvnom gozdu pa 
nič ni druaače, mpdtem ko dre-
vesnice 11 Ptuju več no premore-
mo. V drevesnici f) Mariboru pa 
ip potrebno šffditi denar ce za 
vsako sadiko Vprašani" je torej, 
kje bomo dobili sadike. 

Zavod za komunalno deiaimost 
hi nai tu in tam navozil droben 
orespian pp^^pk in ga od^aaal v 
mnniših kupih dn hi laže vzdrže-
vali nešpoti. Dnhro bi tudi bilo 
obnoviti drevorprfp s primernimi 
drevesnimi vrstami, kar bi naj 
svetrif^nh strokovnjaki. 

Korist-no bi bilo zainteresirati 
?.a sodelovanje čimvp<^ dela^olinih 
občanov Vsak '^frnien zaselek bi 
naj zastopal vsai po en občan. 
Vai hr se Ijndie bolj zanimali za 
olepšavo svojega kraja' 

DP. Ptuj 

Osnovna stališča 
(Nadal jevanje z 2. strani) 

finančna sredstva predvsem 
majhnih delovnih organizacij zbi-
rala v skupnem skladu pri kre-
ditni banki Ptuj. 

Individualna gradnja in kredi-
tiranje pa naj bi se nadaljevalo 
v okviru finančnih zmoqljivosti 
in ne za vsako ceno graditelja. 

Ravno na tem področ ju pa je 
na jveč prostora za akt ivno delo-
v a n j e sindikalnih podružnic, ki 
so se doslej pres labo ali le izje-
moma angažira le okrog stano-
vanjskih problemov de lavcev . 
Sindikalne podružnice in sindi-
kalni odbori na j s polit ično akci-
jo pr ikaže jo po t rebe in možnost i 
r eševan ja stanovanjiskih proble-
mov v novih pogojih. Zavzemati 
se je po t rebno za čim p re j šn jo 
izdelavo pravilniikov in dolgoroč-
nih programov na področju sta-
novan j ske gradnje , kredi t i ran ja 
s t a n o v a n j s k e g radn je in oblik 
va rčevan ja . Na ta način bodo 
s indikalne podružnice in sindikal-
ni odbori pr ispevali velik delež 
k hi t rejš i rasti standarde^ tistih 
de lavcev in občanov, ki n imajo 
s tanovanj . 

Plenum da j e ta osnovna stali-
šča in zak l jučke v j avno razpra-
vo z željo, da delavci in občani 
povedo svoja mnen ja in predlo-
ge, da s skupnimi napori prispe-
vamo k čim hi t re jšemu re ševan ju 
s tanovanjsk ih problemov vseh 
tistih delavskih družin, ki so brez 
s tanovanja ali pa ž ivi jo v ne-
ustreznih zdravs tveno neprimer-
nih s tanovanj ih . 

Po trgatvi v kombinatu 

Po lepši trgatvi skupno veselje 
Območji krajevnih skupnosti Podlehnik in Zavrč čaka nova 

tradicionalna trgatve na prireditev, ki je delno nadomesti lo za dru-
žinsko trgatveno veselje, odkar je mnogo družin zaposlenih pri v i -
nogradniških obratih Podlehnik in Zavrč v sestavu Kmetijskega 
kombinata Ptuj. Po trgatvi imajo kolektivi obratov Zavrč. Podleh-
nih in Dornava prireditve v raznih dvoranah. Kulturni dom v Za-
vrču in prostori s indikalnega doma v Gorci na Podlehniku so v e -
dno polni. Skupno delo narekuje tudi skupno prireditev po oprav-
ljeni trgatvi in na ajej mora biti vsako leto veselo, s kulturnim 
programom in z l judskim rajanjem. 

G o s p o d a r s k e s p r e m e m b e v 
Ha iozan počasi i zpod r iva jo tud i 
s t a r e I j u a s k e de lovne in d r u g e 
n a v a d e v l e tn ih časih. V m a o g o 
v e č j e m obsegu kot so si l ahko 
p r i p r a v i l e vese l j e po t r ga tv i ali 
ob t r ga tv i v i n o g r a d n i š k e d r u -
žine, SI s e d a j to pnpra iv i jo v ino -
g radn i šk i obra t i . 

Vel iki v inog radn i šk i k o m p l e -
ksi kmetijisikega k o m b i n a t a P t u j 
v Ha lozah nn v S lovensk ih go-
r i c a h omogoča jo mehaniziraino 
obde lavo zeml je , ki h i t r e j e k o n -
ča, Ljudje p r i n j e j m a n j t rp i jo , 
delo je p r e j o p r a v l j e n o in u speh 
dela j e m n o g o večj i . Med t r g a t -
v i jo m po k o m b i n a t o v i h v ino-
g rad ih t a k o živo kot j e še k j e 
p r i zasebnih v inogradn ik ih , k j e r 
t r a j a t jrgatev 1 do 2 dni, p r i 
k o m b i n a t u pa mesec dni, zaito 
pa je vse veselo, r azgre to in 
razpoloženo za p e t j e ob t r g a t -
v e m pr i red i tv i , ko se zbere ve -
l ika d ruž ina sode lavcev iz o b r a -
ta , ki s k u p n o p ros lav i jo konec 
t r g a t v e ali pa miar t inovanje , ko 
se s p r e m e n i mošt v vino. 

Ob zače tku l e to šn j e t r g a t v e 
sta poveda la inž. I van Skoči r 
in inž. Jože Re i sman . v i n o g r a d -
niški s t r o k o v n j a k K K P t u j , in 
o b r a t o v o d j a ob ra t a Zavrč . da se 
je v z a a n j i h le t ih ok rog p r i d e -
l ave vina mnogo sp remen i lo in 
da obču t i jo te s p r e m e m b e H a -
loze in S lovenske gorice. Na 
Haloze navezan i del p r e b i v a l -
s tva , v s a j 10 odst. za delo spo-
sobnih , je našel svo je de lovno 
m e s t o pri k m e t i j s k e m korr^bi-
n a t u F^uj., d rug i pr i obde lova -
n j u s-vA ĵe zemlje , t r e t j i pa sc si 
pomaga l i da l ie na razna de lov-
na mes ta . Kaza lec ž iv l j en j ske 
r a v n i je pusti l pod seboj več 
s t o p e n j iz n e k d a n j i h časov in je 
s^-daj više na lestvici, k l j u b t e -
m u pa ne ta'ko visoko, kot j e v 
ravn insKin p rede l ih m v mes t ih . 

V h i šah j e več novega , nove 
pos te l jn ine , v o m a r a h več oblek 
in obu tve , p r e d v s e m pr i d r u ž i -
nah . k j e r i m a j o r e d e n dohodek , 
na polic: ali o m a r i je še radio , 
v k u h i n j i š ted i ln ik , p r e d hišo 
c i s te rna z m o t o r n o č r p a l k o za 
vodo ali s t udenec i td. E l e k t r i -
ko i m a j o vsi. Ma lokdo še t e l ev i -
zijo. av tomobi l pa p r a v r e d k e 
iz jeme, mogoče o b r a t o v o d j e in 
učitelj , , d rug i pa ne. 

Po leg vsega sončnega .•'e o s t a -
lo še n e k a j senc iz p re t ek los t i 
na odras l ih , pa tud i na o t roc ih . 
Ž g a n j e in v ino še ima ta s^voje 
p r i j a t e l j e , d ruž ina pa svo je so-
vražn ike . k j e r a lkoho lne p i j a č e 
p reveč u ž i v a j o odrasl i . Tega si-
cer ni več toliko, ko t je bUo 
včasih, tudi n e tol iko p r e p i r o v 
in sporov, o b r a č u n a v a n j In ško-
d o v a n j m e d seboj . Zas lužek 
m a r s i k d o p a m e t n o obrne , k u p i 
k a r p o t r e b u j e , v a r č u j e , g rad i 
novo hišo ali pa u r e i a s taro . 
V e d n o več hišic se beh z r a z -
l ično odda l j en ih h r i b č k o v in z 
n j i hov ih višin. Vedno več m l a -
d ine p r i h a j a v b l i žn je k ino dvo-
rane . v e d n o več j ih n a i d e de ' ^ 
po svetu in ob p r azn ik ih so vs. 
r ad i doma pr i 3\''ojih y k r a j i h , 
k j e r so živeli kot otroci. 

Svo j vp l iv ima na l j ud i t ud i 
že z d r a v s t v e n a s lužba. Rdeči 
k r iž in pol i t ične organ izac i je , 
zlast i pa šole t e r pod ie t i a . Za 
m a r s i k o e a r ni več bogas tvo , k a r 
.je v hiši in o k r o s nie. pa tud i 
na č loveku in v niegnf^rem žepii. 
t e m v e č ie čas za m a r s i k o s a r 
n a j v e č i p bogas tvo. V=em m u -
di pr i dehi . da bi č imore i k a j 
do.s*?gli. Mlad ina , ki M h a i a v 

se več inoma zaveda , da ie 
d r a j o c e n čas šolgnia . za to sa 
mnoffi tudi ot ) r imeio in od ide jo 
ce^o v s r e d n i e šole 

Ved^o man-' ie družin z ve l i -
kim šte\-ilom otrok, zate pa je 

t ud i v e d n o m a n j odv i sne de lov-
ne sile. Mnogi o č e t j e in m a t e r e 
nos i jo na svoj ih p leč ih težo vse-
ga dela . ke r ga z nj,ih n i m a k d o 
prevzet i . Vse to se n a j b o l j vidi, 
ko p o t r e b u j e k o m b i n a t občasne 
de lovne moči, ki j ih ni p r eveč 
na izbiro.« 

Ko t je še d a l j e d e j a l iiiž J o -
že R e i ^ a n , n i m a j o l j u d j e več 
p r e d s o d k o v do z d r a v n i k o v ; 
ob ra tno , r ad i b i ga imeli v v s a -
k e m v e č j e m k r a j u in lepo u r e -
j eno ambularato. C im bliže j e 
t rgov ina , a m b u l a n t a , šola, go-
s t i lna in obra t , t e m m a n j de -
n a r j a g re za prevoze , t e m m a n j 
je p o t r a t e časa, ko je k a j po -
t rebno . 

Veseli so l j u d j e vsega, k a r je 
doma novega, pa tud i vsega, k a r 
v id i jo lepega d r u g j e , ko se o d -
pe l j e jo na izlet šolski otroci ali 
odrasl i s svojo sindiikalno po -
d r u ž n i c o ali ko organiz i ra izlet 
k a t e r o izmed k r a j e v n i h d r u -
štev. Radi pog l eda jo d r u g a m in 
se še r a j e v r a č a j o domov. S svo-
j imi uč i te l j : se s ta r š i r ad i |>o-
m e n k u j e j o in z n j i m i de l i jo t e -
žave z otroci, da bi bil učni uspeh 
čim boljš i . F u n k c i o n a r j i se rad i 
og l a ša jo na svoj ih vp l ivn ih m e -
st ih. k e r se zaveda jo , da le že 
čas p rak t i čnega od ločanja o 
važn ih s t v a r e h in da je čas r az -
p r a v s amo o p r a v i c a h že mimo. 
k e r se dolžnost i in p r av i c že vsi 
d o b r o zaveda jo . 

O vsem tem so se tud i letos 
gatvi , ko j im ni bi lo za p r e p e -
pogova r j a l i na k o m b i n a t o v i t r -
van je . Taiko so se pomeni l i o 
v sem re snem, pa tud i o ša l j ivem, 
in čas t r g a t v e j im j e tud i letos 
h i t r o mini l . 

Samoprispevek ne 
zadošča za popravilo 

cest 
S t a n j e cest na območ ju k r a -

j e v n e skupnos t i C i r k u l a n e je 
letos s labše kot je bilo iani , za to 
so n u j n o po t r ebna poprav i l a , 
zlasti cesta v Gruškovcu , pot v 
Dugo, b r v v Cre t , cesita v P o -
h o r j u t e r cesta na Vel ikem v r h u . 

S k o r a j vse te ceste je p o t r e b -
no nasu t i z g r a m o z o m in očisti t i 
j a rke . Pop rav i l a je po t r eben t u -
di most na cesti v P o h o r j u . 
K m e t i j s k i k o m b i n a t P t u j je že 
začel navaža t i g r amoz na cesto 
na Ve l ikem v r h u . 

Vsa ta dela bodo letos težko 
izvršili, ker se je doslej nabra-
lo iz krajevnega prispevka pre-
malo sredstev. Nekaj del bodo 
morali opraviti s pomočjo plač-
nikov samoprispevka, ki jim bo 
potem obveznost z;man.išana za 

vrednost opravljenega dela. 
K r a j e v n a s k u p n o s t C i r k u l a n e 

je skleni la u red i t i še p red le-
t o š n j i m d n e v o m m r t v i h o g r a j o 
okrog pokopal išča , ki se je ze-
lo razbohot i la in kazi pogled na 
pokopal išče . S k r b za to je p r e -
vzel F r a n c B r a t u š e k , odborn ik 
k r a j e v n e skupnos t i . 

Prebivalci z območja krajev-
ne skupnosti Cirkulane želijo, 
da bi imela trgovina »Panonija« 
v Cirkulanah non-stop poslova-
nje, zlasti v z imskem času, ko 
radi opravijo prebivalci vsa 
pota pred nočjo in jim v tem 
času ne koristi, če je trgovina 
zvečer odprta. 

MEDOBČINSKO SREČANJE 
(Nadal jevanje s 1. strani) 

Nastop folklorne skupine iz Cakovca 

NOVA TOČILNICA 
v P t u j u , e n e m n a j p o m e m b -

ne j š ih s redišč s lovenskega v ino-
g r a d n i š t v a , so dos l e j točili po 
gostiščih s k o r a j i zk l jučno le 
domača ha loška in s loven jego-
r i ška v ina . Ta v i n a pa so d raga , 
m e n d a n a j d r a ž j a v Jugos lav i j i , 
s a j s t a n e j o v gost i lni od 600 do 
1000 s t a r i h d i n a r j e v l i ter . Bilo 
je že več pred logov , da bi t ud i 
v P t u j u odpr l i toči ln ico za d a l -
m a t i n s k a in s r b s k a v ina . k a k o r 
j ih i m a j o d rugod . Dos le j se to 

še ni zgodilo, češ, čemu bi »uva -
žali« v ino od d rugod , če ž ivimo 
sredi v inogradov . P r e d k r a t k i m 
pa so le odpr l i v P r e š e r n o v i u l i -
ci lepo u r e j e n o toči lnico p o d j e -
t j a »Dalmac i jo vino« iz Spl i ta , 
k j e r toč i jo v ino »čez ulico« po 
380 s t a r ih d i n a r j e v . P r o d a j o ga 
do 1000 l i t rov na d a n . »Tudi d a l -
m a t i n s k o v i n o j e dob ro in — 
poceni,« p r a v i j o P t u j č a n i in ga 
r ad i k u p u j e j o . K o n k u r e n c a je 
z d r a v a in za p o t r o š n i k a k o r i s t -

k l o m o s k u p i n o iz C i rkovec j e 
bil p r a v p r i s rčen . T u d i ta je po -
t rd i l r e s n o že l jo t o k r a t n i h p r i -
r ed i t e l j ev , da bi s p r e m l j a l i več j a 
s n i d e n j a l j u d s t v a iz r azn ih ob -
čin p r i r ed i tve , ki v s a j a j o v srca 
ude ležencev ne i zb r i sne dokaze , 
d a se vese l imo gostov iz b l i žn j ih 
in o d d a l j e n i h k r a j e v n a š e d o -
m o v i n e in da tega vese l j a ne 
i z r ažamo s a m o s pogos t i t vami 
— z j e d j o in p i jačo , t e m v e č z 
v sem razpo lož l j iv im k u l t u r n i m 
in d r u g i m bogas tvom, ki ga že-
l i jo vsi gos t j e spoTTiati in ki ga 
bodo v e d n o cenil i . V. J . 

PREMALO UČENCEV 
(Nadal jevanje z 2. strani) 

učencev, ki so prišli v 1. razred 
v šolskem letu 1958/59. To po-
meni u.s.peh za 14 "/o pod repub-
liškim povpreč jem. Najbol j š i 
u<speh sta dosegli šoli Velika 
Nedel ja (64,7 ®/o) in Središče 
(60,9 "/o), v drugih šolah pa je 
uspeh mnogo nižji. Boljše učne 
rezultate so dosegli ravninski 
predeli , s labše pa predeli , k j e r 
so s labše u r e j e n e družinske raz-
mere in k j e r l j u d j e s labše živi-
jo. 

Na območju občine Ormož je 
10 šol s 104 oddelki in s 3196 
učenci. Pet šol ima do 5 razre-
dov, 5 šol pa je popolnih. Po-
polne šole obsegajo celotno ob-
močje občine, in sicer tri na 
ravninskem predelu, dve pa na 
območju Slovenskih goric. So!e 
v Veliki Nedelji, v Ormožu In 
Miklavžu so centralne šole. Pod 
centralno šolo Velika Nedelja 
spada podružnična šola Podgorci 
s 191 učenci, k centralni šoli Or-
mož spadajo podružnične šole 
Runeč s 1,33 učenci, Hum s 106 
učenci in Ivanjkovci s 178 učen-
ci. Vse podružnične šole imajo 
26 oddelkov in 762 učencev ali 
23,8 "/o vseh učencev v občini. 

Analiza učnih uspehov na os-
novnih šolah v občini Ormož v 
šolskem letu 1965/66 je glede na 
ugotovitve in primerjave ter 
druge podatke tako bogata, da bi 
jo bilo škoda pustiti po zaseda-
nju skupščine v predalih. Morale 
bi jo dobiti vse šole, da bi bilo 
vse učiteljstvo seznanjeno z 
vsemi problemi v svojem poikli-
cu in na terenu, z možnostmi za 
izboljšanje sedanjega stanja pa 
tudi s predlogi, kako bi bilo mo-
goče spraviti na videz nerešljive 
probleme z dnevnega reda. 

V. J, 



DARILO SLOVENJEGORIŠKIM 
IN HALOŠKIM UČENCEM ZA TEDEN 

OTROKA 
»Sola, ki v n je j učenci premalo 

doži'vlijajo, nedvomno ni najbolj-
ša šola. In šola, ki je prenatrpana 
z umskim in spominskim gradi-
vom, ne daje- učencem dovolj 
možnosti za doživljaje in obču-
tenje. To pa pomeni nezadržno 
čustveno siromašenje mladih lju-
di in to je nepoposna škoda za 
celotno osebnostno kulturo otrok 
in mladine.« 

Na te Zlebnikove besede so 
mislili člani zveze pri jatel jev 
mladine v Ptuju, ko so povabili 
v tednu otroka slovenske pisate-
lje. Da so zares obogatili naše 
učence z dragocenimi doživetji, 
pa so spoznali pisatelji France 
Bevk, Anton Ingolič, Josip Ribi-
čič in pesnik Tome Pavček, ko 
so odhajali iz Slovenskih goric 
in Haloz. 

Dvorana zadružnega doma v 
Juršincih je bila premajhna za 
vse učence od prvega do osmega 
razreda, ki so hoteli spoznati in 
slišati s'voje besedne oblikoval-
ce. Po prisrčnem nagovoru pio-
nirskega načelnika, so se pred-
stavili pisatelji z odlomki iz svo-
jih mladinskih del. S posebnim 
spoštovanjem so motrile žive 
otroške oči pisatelja Jngoliča, saj 
se po njem imenuje tudi njihova 
bralna značka. Pisatelj je tako 
po.stal še bolj njihov. Do sprošče-
nega smeha in razigranega raz-
položenja pa je spravil mlade po-
slušalce pesnik Tone Pavčeik s 
svojimi šaljivimi in nagajivimi 
pesmimi. Učenci so navdušeno 
ploskali, še in še bi ga poslušali. 
Toda čas je bil odmerjen. Se kra-
tek in prisrčen razgovor z učen-
ci, potem pa zahvala in darilo, 
ploskanje in mahanje v pozdrav. 
S srečnimi očmi in z bogastvom 
v srcu, so gledali zadovoljni 
učenci za avtomobiloma, ki sta 
puščala za seboj oblak prahiu . . . 1 

Morda ee je ta dan jesen ob-
lekla v najrazlkošnejšo obleko? 
Naši ljubljanski gostje so bili 
očarani in prevzeti, ko so jo ob-
čudovali izpred šole na Dester-
niku. Samo sonce, sama lepota, 
polno veselih otrok je bilo okrog 
njih! Ni čudno, da je osemdeset-
letni Josip Ribičič zapisal v spo-
minsko knjigo na šoli te besede: 
»Oh, ko bi mi bilo še dano priti 
kdaj v te kraje!« Njegovi mladi 
bralci iz srca želijo, da bi se ta 
žellja izpolnila njemu in njim. 

Učenci so pisatelje pozdravili 
z lepo pripravljenim kulturnim 
programom, književniki pa so jim 
z umetnišiko besedo odkrili ko-
šček svojega življenja, svoje 
mladosti, radosti in trpljenja. 
Stkali so močno nit med pisate-
ljem in bralcem. To je zares naj-
lepše darilo za teden otroka! 

V popodlan&kem času so knji-
ževniki obiskali še učence v Tr-
novi vasi in Vitomarcih, nasled-
nji dan pa sta pisatelj Anton In-
golič in pesnik Branko Rudolf 
razveselila še pionirje na Hajdini 
in v Podlehniiku. Povsod je bilo 
prisrčno in lepo. »Kdaij ste na-
pisali prvo knjigo? Kako je na-
stala knj iga Tajno društvo PGC? 
Ali vaši otroci tudi pišejo pesmi? 
So bila vaša otroška leta res 
takšna, kot jih opisujete v knjigi 
Moja otroška leta? Kdaj naj ra je 
in najlaže pišete?« To je zanima-
lo učence in na ta vprašanja so 
jim besedni ustvarjalci odgovar-
jali in jih nevsiljivo vzgajali. 

Učitelji in učenci so spoznali, 
da bi takšnim doživetjem morali 
odpreti šolska vrata na stežaj in 
da eno samo osebno srečanje 
pomeni več kot najboljša in naj-
podrobnejša raizlaga literarne 
zgodovine. Zato v imenu vseh za 
koristno darilo najlepša hvala! 

M. T. 

i OBISKALA STA NAS 
KNJIŽEVNIKA 

v četrtek, 6. oktobra 1966, sta 
nas obiskala književnika Anton 
Ingolič in Tone Pavček. 

Tega srečanja smo bili zelo 
veseli. Ko sta stopila v razred, 
smo vstali in zaploskali. Pisa-
te l j Anton Ingolič nam je pr i -
povedoval, kako je nastala n j e -
gova zadnja knj iga Udarna br i -
gada. Ko je kon^.1, smo navdu-

šeno zaploskali. Potem je pesnik 
Tone Pavček deklamiral svoje 
otroške pesmice. Bile so vesele 
in šaljive. Skupno snno zapeli 
dve pesmi. Podari l i smo jima 
skramna darila. S knj iževniko-
ma smo se tudi slikali. Tega 
srečanja smo bili zelo veseli. 
Želimo, da bi nas še večkrat 
obiskfcLa. 

Mari ja Žižek, 
učenka VI. r. osn. šole 

Vitomairci 

V TURNIŠČU ZAČNE ŠOLA ZA MLADE 
KMETOVALCE 

Kmetijske šole v Sloveniji so 
zadnjih dvajset let vzgajale in 
pripravljale strokovne delavce za 
družbeno kmetijsko proizvodnjo, 
to je za potrebe družbenih kme-
tijiskih posestev in zadrug. Te so 
z razvito tehnično opremo ter s 
strokovno usposobljenimi ljudmi 
dosegle visoko raven kmetijske 
proizvodnje. Ta daje večji do-
nos, s čimer se že lahko, vsaij v 
družbeni proizvodnji, merimo z 
razvitimi deželami sveta. 

Sedaj, ko smo dosegli višjo 
stopnjo pridelovanja na velilkih 
družbenih posestvih, moramo po-
svetiti vso skrb tudi zasebnim 
kmetijam. Kmet je enakopraven 
in koristen član naše družbe. S 
svojim delom ustvarja kruh, ki 
je potreben vsem in vselej. Ve-
ljavnost kmeta v družbi se ne 
meri več po velikosti njegovega 
posestva, ampak po količini pri-
delkov, ki jih doseže in da druž-
bi na razpolago. 

Proizvodno sodelovanje med 
kmetom in zadrugo dokazuje, da 
je mogoče tudi na kmetiji doseči 
večji pridelek. Za to so potrebna 
sredstva in znanje. Naša raizvita 
industrija že daje dovolj najraz-
ličnejših sredstev za kmetijstvo 
od strojev in energije do gnojil. 
Imamc tudi dovolj semen najro-
dovitnejših sort ter priznano ple-
mensko živino. 

Našemu kmetu je potrebno le 
še strokovno znanje, da bo vedel 
kako ta proizvodna sredstva naj-
bolj smotrno uporabiti. Samo s 
pravilnim uporabljanjem sredstev 
bo mogoče zagotoviti uspeh in 
pridelati kar največ. Kmetu omo-
goča družba sedaj tudi nabavo 
strojev. Stroji so lahko zelo ko^ 
ristni in dolgo uporabni le tedaj, 
če pridejo v prave roke. Za go-
spodarno uporabo strojev se za-
htevata znanje in sposobnost. 

Kmetom na kmetijah naj zago-
tovijo čimveč potrebnega znanja 
ter izkustev kmetijske zadruge 
in obrati za kooperacijo. Tudi de-
lavske univerze so storile mnogo 
ter bodo še odraslim posredova-
le željeno znanje. Kmetijske šole 
naj prevzamejo skrb za sistema-
tično strokovno izobraževanje ter 
usposabljanje kmečke mladine za 
poklic kmetovalca, ki postaja 
družbeno vse bolj priznan. 

Kmetijska šola Tumišče pri 
Ptuju odpira letos prvič poseben 
oddelek za kmetovalce. Šolanje 
je prilagojeno kmetijski sezoni, 
da ne bo oviralo dela kmečke 
mladine na kmetijah. Trajalo bo 
dve zimi. V prvem semestru bo-
do učenci pridobivali znanje, po-
trebno za osnovne panoge svoje 
kmetije, npr. za poljedelstvo in 
živinorejo) v drugem semestru 
pa za dopolnilne panoge, npr. za 
sadjarstvo, vinogradništvo, hme-
ljarstvo in gozdarstvo. Precejšen 
del programa obsega znanje kme-
tijskega strojništva in vaje s 
stroji. 

Pouk v oddelku za kmetovalce 
se bo začel letos 2. novembra in 
bo trajal do marca. V šolo se 
naj pri javijo kmečki mladinci in 
mladinke, ki se nameravajo po-
svetiti kmetovanju. Zaželena je 
končana osnovna šola, vendar 
bodo lahko sprejeti tudi tisti, ki 
niso končali vseh raizredov, če 
imajo veselje za kmetijski poklic. 
Za vpis ni potrebno ničesar dru-
gega kot to, da se kandidati zbe-
rejo 2. novembra ob 8. uri v kme-
tijski šoli Tumišče in takrat pred-
ložijo svoje šolsko spričevalo. 

J. M. 

Kaj je novega na knjižnih policah 
v Ljudski knjižnici v Ormožu? 

Ropp R. S. de: Ce te k d a j po-
zabim. Roman o padcu J e r u -
zalema. Maribor. Založba Ob-
zorja 1966. (Svet v knjigi . 30.). 

Bordon R.: Nes(p)odobne basni. 
Maribor, Založba Obzorja 1966. 

Petan Z.: Zgodbe v eni sapi. 
Maribor, Založba Obzorja 1966. 

Trdina S.: Besedna umetnost . 
Kn j . 1. Maribor, Založba Ob-
zorja 1966. 

Holuj T.: Konec našega sveta. 
V Ljubl jani , Cankar jeva za-
ložba 1966. 

Shaf fe r P.: Angleški tr ikotnik. 
Enodejanki. L jub l j ana , Pro-
svetni servis 1966. 

Ribnikar J. : Zmaga In poraz. 
(Murska Sobota, Pomurska 
založba.) 

Vandot J. : Popotovanje naše J e -
llce. (Knjižnica Sinjega gale-
ba. 114.) V Ljubl jani , Mladin-
ska knjiga 1966. 

Flisar E.: Symphonia poetica. 
Koper, (Lipa) 1966. 

Swerr A.: Zdravnik t iranov. 
Koper, (Lipa) 1965. 

Štele F.: Oris zgodovine ume t -
nosti pri Slovencih. L jub l j a -
na, Mladinska knj iga 1966. 

Ingolič A.: Lastovka čez ocean. 
Roman. Maribor, Založba Ob-
zorja 1966. 

Ukra j inske pravlj ice. (V L j u b -
ljani.) Mladinska knjiga 1966. 

Morris E.: Cvet je iz Hirošime. 
Roman. Maribor, Založba Ob-
zorja 1966. 

Wiebe P.: Pred našimi vrat i . 
Maribor, Založba Obzorja 1966. 

Legrix D.: Taka sem se rodila. 
Maribor, Založba Obzorja 1966. 

Remarque E. M.: Na zahodu nič 
novega. Maribor, Založba Ob-
zorja 1966. 

Remarque E. M.: Ljubi svojega 
bližnjega. Maribor, Založba 
Obzorja 1966. 

Remarque E. M.: Črni obelisk. 
Maribor, Založba Obzorja 1966. 

Grimm J. & W. Gr imm: Kinder 
und Hausmarchen. F r a n k f u r t 
a. M., Gutenberg (1961—1962.) 
2 kn j . 

Seliškar T.: Noč in svi tanje. 
Murska Sobota, Pomurska za-
ložba 1964. 

Ingolič A.: Vrelec v planini. (Iz-
brani spisi. Ivnj. 8.) Maribor, 
Založba Obzorja 1966. 

Golon A. S.: Ansjelika upornica. 
(Knj. 5.) Koper, Založba Lipa 
1966. 

Karde l j E.: Beležke o naši druž-
beni kritiki. L jub l jana , Dr -
žavna založba Slovenije 1966. 

Bunc S.: Mali slovenski pravo-
pis. Maribor, Založba Obzorja 
1966. 

Ogrizek D. & P. Daninos: Med-
narodni bonton. V I . jubljani , 
Zavod za napredek gospodinj-
stva 1966. 

Mazovec M. & Z. Keržič-Pože-
nelova: Dieta pri ledvičnih in 
srčnih boleznih. V Ljubl jani , 
Zavod za napredek gospodinj-
stva 1966. 

Kon ja j ev Z.: Nedonošenček. V 
Ljubl jani , Zavod za napredek 
gospodinjstva 1966. 

Aristoteles: Nikomahova etika. 
L jub l jana , Cankar jeva založ-
ba 1964. 

Broz-Tito J . : Borba za mir in 
mednarodno sodelovanje. K n j . 
12. V Ljubl jani , Cankar jeva 
založba 1965. 

Auclair M.: Ljubezenska spo-
znanja . L jubl jana , Krušnik S. 
1966. 

Šesti kongres Socialistične zve-
ze delovnega l judstva Slove-
nije. (V Ljubl jani , CZP »Ko-
munist« 1966.) 

Na vidiku predpisi o urejanju 
in oddajanju stavbnih zemljišč 

Mnoga nerešena vprašanja s 
področja urbanizma in stano-
vanjsko komunalnega gospodar-
stva so narekovala nujne pred-
pise v zvezi z urejanjem in do-
deljevanjem stavbnih zemljišč 
ter s prispevkom za uporabo 
mestnega zemljišča. Priprave v 
tej smeri so podprle tudi občin-
ske skupščine, ki so predlagale, 
da bi bilo potrebno pohiteti s 
temi predpisi, obenem pa tudi 
v celoti prilagoditi novim po-
trebam urbanistično zakono-
dajo. 

Glede na vsa ta prizadevanjia 
je pripravil republiški sekre-
tar ia t za urbanizem predlog o 
u re j an ju in oddaj.anju s tavbne-
ga zemljišča, o pr ispevku za 
uporabo mestnega zemljišča, o 
regionalnem prostorskem plani-
ranjiu ter urbaniističn^em načr to-

vamjoi, obenem pa tudi predlog 
odloka o določitvi objektov šir-
šega regionalnega pomena, za 
kaitere izdaja lokacijiska dovo-
l jenja republiški sekretar ia t za 
urbanizem. 

Sedaj so ti predlogi rbovih za-
konov odloka v obra'vna'va pri 
Izvršnem svetu skupščine SRS, 
pa tudi pri občinsikih skupšči-
nah. V kra tkem bo o tem ob-
ravnavala skupščina SRS. Zaito 
hi t i jo v vseh občinah z obrav-
navami in s sporočanjem pr i -
pomb in predlogov republiške-
mu sekretairiaitu za urbanizem, 
obenem pa s ses tavl janjem 
predlogov za izdelavo občinskih 
odlokov o u r e j a n j u in odda ja -
n ju stavbnega zemljišča ter o 
pr ispevku za porabo mestnega 
zemljišča. 

V. J. 

Lovrenc m Dr. p 
Odbor krajevne skupnosti 

Lovrenc na Dravskem polju se 
je odločno zavzel na septem-
brski seji za končno ureditev 
vprašanja odškodnine za gmaj-
no, ki je ne uporabljajo samo 
vaščani, temveč služi tudi dru-
gim namenom. To vprašanje še 
prej ni bilo rešeno in bo naj-
bolj prav, če ga bodo ponovno 
obravnavali vpričo prebival-
stva iz te krajevne skupnosti in 
predstavnika koristnika, ki bo 
lahko na vsa vprašanja odgovo-
ril. 

P r a v tako je odbor k r a j e v n e 
skupnosti na stališču, da ni p r a -
vilno prenizko določarti samo-
prispevka prebivalcev z območ-
ja te skupno-sti, ker je opraivlje-
no deLo mnogo več vredno kot 
pokaže račun po p re j šn j ih niž-
jih vrednostih samoprisipevJca, 
ki je znašal 15 novih din name-
sto 20 novih din. Tako tudi ni 
prikaz.ano raamer je med pr i -
spevkom prebivalstva z delom 
in med porabl jenimi sredstvi 
skupnosti, ki so za ta ali drugi 
namen na razpolago, za izbolj-
šanje cest in za vzdrževanje po-
kopa liišča. 

Sporazumno in ob pK>moči 
k ra jevne skupnosti je bila v le -
tošnjih šolskih počitnicah p re -
beljena fasada na obeh šolskih 
zgradbah, izdelane nove stop-
nice in drugo, za kar so bila na 
razpolago sredstva skupnosti . 

RAZSTAVA »TALCI« V PTUJU 
V nedeljo, 6. novembra, bo 

odprla organizacija Združenja 
borcev v ptujskem muzeju, na 
Muzejskem trgu 1, ob 10. uri 
razstavo »TALCI«. 

Razstavo sta pripravila mari-
borski in celjski muzej in so jo 
financirali še celjski in maribor-
ski okraj ter sklad za pospeše-
vanje kulturnih dejavnosti SRS 
kot potujočo razstavo. Razstava 
je plod dolgoletnega zbiranja 
arhivskega gradiva mariborskih 
in celjskih muzejskih delavcev 
s sodelovanjem še drugih sorod-
nih muzejev in muzejskih od-
delkov o strahotah nemškega 
nasilja v severnovzhodni Slove-
niji. 

Na razstavi je prikazano v 
časovnem zaporedju, kako je 
nemški nacistični okupator mo-
ril slovenske rodoljube po raz-
nih krajih okupirane Štajerske. 
Največ dragocenih življenj je 
usahnilo v Mariboru in Celju. 
Med talci je padlo tudi nad 150 

talcev iz ptujskega in ormoške-
ga okoliša. Mnoge domače ob-
raze bomo zato videli na slikah 
talcev na razstavi v ptujskem 
muzeju in prečitali marsikatero 
poslovilno pismo na smrt obso-
jenih borcev za svobodo iz ptuj-
skega in ormoškega okoliša. 

Da bomo v Ptuju lahko videli 
zelo lepo pripravljeno razstavo 
pretresljive vsebine iz dni na-
šega boja za svobodo, se zahva-
ljujemo skupščini ptujske ob-
čine, ki je krila stroške za to 
prireditev, posvečeno 25-letnici 
upora proti okupatorju. 

Želimo, da bi razstavo obiska-
lo čimveč občanov in vsa šol-
ska mladina. S svojim obiskom 
razstave bomo počastili spomin 
na vse, ki so svoje življenje da-
rovali za osvoboditev našega 
naroda. 

Razstava bo odprta vsak dan 
od 8. do 16. ure do 6. decembra 
1966. V. R. 

XXX Odlomki iz življenja heroja 
K a j so sklenili Tomaž, Stane 

in Skala na š tabnem posvetu na 
Gabrški gori jul i ja 1942? 

Jankovemu ba ta l jonu so po-
verili napad na u t r j eno nemško 
postojanko v Lučinah, v sliko-
viti vasici, oddal jeni od Škof j e 
Loke po cesti 25 kilometrov. So-
delovati mora ta tudi Simonov 
in Zdravkov batal jon, ki bosta 
postavila močne zasede ob glav-
ni cesti. Nemci ne bodo mogli 
tako pr ipel ja t i pomoči iz Škof j e 
Loke proti Pol janam. Zasedo 
bodo postavili tudi pri vasi 
Zminec, da bi Nemci ne mogli 
na pomoč napadeni postojanki. 

Tomaž je želel, da bi izpolni-
li načr t č imprej . Jankov ba ta -
ljon je t ako j po š tabnem po-
svetu odkorakal z Gabrške gore 
na Zirovinski vrh. Tu se bo do-
bil s četo Pol janskega ba ta l jo-
na in počakal bo na obvestilo 
za napad na Lučine. 

Po zvezi, ki so jo imeli pa r -
tizani z Osvobodilno f ronto v 
okolju, so zvedeli za nemški 
proglas na slovensko prebival-
stvo, v katerem so Nemci ob-
vestili, da je močnejša banda 
prekoračila mejo in da je dol-
žan vsakdo, ki jo opazi, pr i javi t i 
nemškim oblastem. Kdor tega 
ne bo storil, bo kaznovan s 
smrt jo . Policijska ura je ob 8. 
uri zvečer! 

Tomaž je vedel, da bodo Nem-
ci poskušali na razne načine pr i -
ti part izanom do živega. Tudi mi 
moramo s svoje s t rani poskusi-
ti vse, da bomo zavarovali svo-
je položaje! Govoril je s S tane-
tom in skupa j sta izdala p ro-
glas, ki ga je n j ihova tehnika 
izdelala. V n j e m sta naznanila 
slovenskemu l juds tvu na G a b r -
ški gori in še daleč naokoli, da 
bodo kaznovali part izani, ki se 
bo ju je jo za svobodo slovenske-

ga naroda, vsakogar s smrt jo , 
ki j ih bo pr i javi l Nemcem. 

Letake so moral i tehniki II. 
grupe odredov nemudoma na-
tisniti. Risbe na le taku je na r i -
sal Dušan Lakovič-Vladimir, ki 
sta ga Tomaž in Stane dodelila 
tehniki že na Notranjskem, k j e r 
se je izkazal z rezbarskimi 
okraski na puškinih kopitih. 
Več tisoč izvodov letakov so še 
tisto noč raznesli ku r i r j i po 
okolici. 

Te noči se je Tomaž poslovil 
od članov tehnike, ki so odšli 
na novo postojanko prek Selške 
doline na Jelovico, k j e r so si 
uredili svoje taborišče nad vas-
jo Jamnik . 

P rve dni b ivan ja na Goren j -
skem je Tomaž poslušal poročilo 
Maksa Krmel ja -Mat i j a , komi-
sa r ja Pol janskega batal jona, ki 
mu je opisal politični položaj na 
Gorenjskem. 

Ljuds tvo je sovražilo Nemce. 
Sovraštvo se je s topnjevalo z 
nemškim nasil jem. Ze leta 1941 
so Nemci sklenili, da bodo za-
vedne Slovence pregnali brez 
premoženja v tuj ino. Kdo od za-
vednih Slovencev ne bi pozdra-
vil upora proti tu jčevemu na -
silju, proti njegovi oblasti, upo-
ra, ki bi dosegel osvoboditev?! 
Besede velikega slovenskega 
pesnika Prešerna, ki jih je pred 
sto leti napisal v pesnitvi Krst 
pri Savici, so vabile k uporu : 
»Manj s trašna noč je v črne 
zemlje krili, kot so pod sužnim 
soncem jasni dnevi.« Upor na 
Gorenjskem so kakor drugod 
pričeli komunisti , ki so us tano-
vili par t izansko enoto — Can-
ka r j ev batal jon. Nemci mu niso 
mogli do živega. Part izanski 
način bo jevanja je uspel, je 
kl juboval nemški vojaški tehni -
ki. V gornjem kotu Gorenjske, 
k j e r ni bilo močnega komuni-

stičnega vodstva, se upor ni t a -
ko razvnel, kakor v vzhodni 
Gorenjski . 

Ogorčeni, da se Slovenci up i -
ra jo , so začeli Nemci že leta 1941 
s s trašnim nasi l jem. L jud i so 
strel jal i in pošiljali v talDorišča. 
Z močnimi smučarskimi voja-
škimi skupinami so že v zimi na 
leto 1942 zasledovali part izane. 
Po treh mesecih so jih potisnili 
v planine, da bi jih t am ses t ra-
dali. Po k ra j ih pa so nas tav-
ljali svoje ovaduhe. Z n j imi so 
polovili skora j vse, ki so se-
stavljal i par t izansko mrežo v 
Kran ju , v Radovljici, na Jese-
nicah, v Škof j i Loki, v Medvo-
dah. Hudi udarci za narodno-
osvobodilno gibanje na Goren j -
skem! Gorenjska je potrebovala 
pomoči! Prebivalci so ostrmeli, 
onemeli pred nasi l jem, ki se je 
večalo iz meseca v mesec. Bili 
so preplašeni. Prva velika želja 
po boju za svobodo je oplahne-
la. Potrebni so bili novih spod-
bud! 

Glavno poveljstvo slovenskih 
part izanskih čet je poslalo iz 
L jub l j anske pokra j ine na Go-
renjsko spomladi 1942. leta nad 
120 novih part izanov. Preha ja l i 
so prek Pol janskega batal jona 
v Gorenjski in Kokrški odred. 

Ze pred odhodom na Goren j -
sko se je Tomaž seznanil s po-
ložajem part izanskih enot na 
Gorenjskem in s političnim po-
ložajem. Podrobnosti pa je spo-
znaval sedaj s stiki z Gorenjci, 
z voditel j i gorenjskih par t izan-
skih enot. Zelo pomembno je 
bilo spoznati tudi moč nemških 
postojank in do podrobnosti se-
dan jo mrežo organizacije Osvo-
bodilne f ronte . 

Tomaž je nadal jeval š tabne 
razgovore v naslednj ih dneh. 
Kako bodo izpolnili nalogo 
glavnega štaba, osvoboditi Po-

l jansko in Selško dolino, za tem 
pa Bohinjski kot? Načrt bo mo-
ral ostati v na jveč j i ta jnost i ! O 
n jem bodo vedeli le udeleženci 
razgovorov o načr tu in izdelo-
valci načrta , to sta š tab II. g ru-
pe odredov in štab I. grupe od-
redov, ki je do prihoda II. gru-
pe vodil par t izanske načr te na 
Gorenjskem. 

Po važnem sovražnem voja-
škem posvetu v Ljubl jan i , ki je 
bil 12. juli ja 1942 — je vest o 
n jem prišla v naslednj ih dneh 
do štaba II. g rupe odredov. Na 
sestanku v L jub l j an i so se zbrali 
načelnik štalDa XI. armadnega 
korpusa general Rossener, gene-
ral Drener, oficirj i štaba XL ar -
madnega korpusa in preds tavni-
ki i ta l i janske okupaci jske vo j -
ske v Ljubl jansk i pokraj ini . 

Tomaž je mislil na to, da taki 
posveti pomenijo vedno moč-
nejše vojaške mere proti upor -
nikom. Na to mora jo part izani 
računat i! Potrebno je pomnožiti 
part izanske vrste! 

V štabnih razgovorih je To-
maž zvedel, da so okrepili Nem-
ci ob prihodu II. grupe odredov 
ne le nemško-i ta l i jansko oku-
pacijsko mejo, ampak tudi svo-
je sile v Skofji Loki, Gabrku, 
Lučinah, K r a n j u in drugod. 
Nemci so v okrepitve pritegnili 
celo elitne čete, pr ipravl jene, da 
bodo kot okupacijski oddelki 
vkorakale v Moskvo. Položaj za 
par t izanske enote se je tako ze-
lo poslabšal. Par t izani so se 
lahko izkazali proti sovražniku 
le z neprestanim napadan jem 
sovražnih postojank, ki so štele 
ponekod tudi nad sto mož. K a -
ko potreben je bil ravno sedaj 
prihod 11. grupe na Gorenjsko, 
sa j je bilo na tem ozemlju n u j -
no podvojiti in celo potroji t i 
naše sile, ker je bil sovražnik 

bolj zagrizen v boju, kakor na 
našem ozemlju, ki so ga zasedli 
I tal i jani . 

Z nejevoljo so ugotavl jal i To-
maž in ves štab, da Siškovega 
batal jona še ni med njimi, da 
je ostal na Kl juču v Dolomitih. 
Njegove sile so tam, k j e r niso 
nu jno potrebne! Tu pa mora jo 
Zdravkov, Simonov in Jankov 
batal jon s pomočjo Poljanskega 
batal jona brez pomoči Siškove-
ga bata l jona v napade s sovraž-
nikom, ki se pr ipravl ja z n a j -
večjo resnostjo, da jih uniči. 
Kako potrebno je bilo razpore-
diti naše sile enakomemeje . Na 
Gorenjskem pa je bilo pred 
prihodom II. grupe odredov 
okoli 600 partizanov, na Dolenj-
skem pa kar 3000! Zaka j ni še 
Siškovega bata l jona? 

Ko so v štabu govorili o Si-
šku, je Tomaž zvedel od gorenj-
skega part izanskega poveljstva, 
da je komandant Šiško zbežal 
z Gorenjske na Dolenjsko zara-
di raznih prekrškov proti pa r -
tizanskim pravilom. Na Dolenj-
skem se je hi tro znašel. Napre-
doval je v komandi r ja čete, a na 
Gorenjsko, k j e r bi prejel zaslu-
ženo kazen, ni hotel. Svojih 
part izanov zato ni navduševal 
za pohod na Gorenjsko, ampak 
narobe. Povelja, da mora na 
Gorenjsko, ni izpolnil. S svoji-
mi part izani je odšel r a j e na 
Notranjsko, k j e r ga je zajela 
i tal i janska ofenziva. Prebi ja l se 
je kar dobro skozi i ta l i janske 
položaje. Med pot jo je dal Šiška 
celo ustreli t i n e k a j partizanov, 
ki so hodili zadnj i v koloni. S 
tem je uve l jav l ja l svojo nasilno 
moč in izgubljal na ugledu. 
Part izani so ga spoznali in ga 
zasovražili. Ko je svoje par t i -
zane pr ipel ja l na Gorjance, so 
ga prijeli borci Tomšičevo br i -
gade in ga obsodili na smrt . 

Tomaž se je spomnil živahne-
ga Šiška, ki tedaj , ko ga je 
spoznal, ni pokazal še svojega 
pravega obraza. No in slednjič 
je sprejel zasluženo plačilo t i -
sti, ki zaradi svojega značaja ni 
bil vreden part izan! 

Na Gabrški gori, sredi jelo-
vih gozdov so potekale Toma-
ževe poletne ure v nepres tanem 
delu od ju t ra do večera. Po-
trebno je II. grupi odredov pr i -
dobiti dovolj živeža, da bodo 
kos velikim nalogam. S člani 
štaba je o tem veliko razprav-
ljal. Odločili so, da bo prvi na -
pad za hrano na trgovino v va-
seh J avo r j e in Muravi. Stane 
je nalogo poveril Simonovemu 
bata l jonu in kazenskemu vodu. 
Z Gabrške gore so part izani 
obeh skupin odkorakal i v noči 
na 13. jul i j 1942. leta. Vse je 
šlo po sreči. V trgovinah so za-
plenili za poln voz živil: moke, 
okoli tisoč kilogramov s ladkor-
ja, makaronov, soli, konserv, 
riža in drugih jestvin ter neka j 
perila. Za živila so napravil i na 
Gabrški gori pr imerno skladi-
šče. 

Tistega dne je Tomaž s S ta -
netom in Skalo načrtoval tudi 
napad na nemške postojanke v 
Poljanski dolini, ki jo mora jo 
osvoboditi. Na jp r e j bo Jankov 
bata l jon napadel Lučine, ki se 
je zadrževal t eda j na Zirovin-
skem vrhu. Poslali so mu spo-
ročilo, n a j prične z napadom v 
noči na 14. juli j . Lučine so bile 
od part izanskega taborišča od-
dal jene okoli sedem kilometrov, 
od Gabrške gore pa okoli št ir i-
najs t . Ob napadu bodo pr i -
pravl jeni za pomoč tudi Simo-
nov, Zdravkov in Pol janski ba -
tal jon. V. R. 

(Dalje prihodnjič) 



Skupščine sestavni del družbenega 
samoupravljanja 

(Nadaljevanje s 1. strani) 
Odbornik v občinski 

skupščini 
Delo odborniikov v občinski 

skupščini kaže že neka j let do-
iLfČBne slabosti, predvsem v pro-
cesu odločanja o posameznih 
vprašanjih, kar je menda sploh 
kard:nalno vprašanje naše demo-
kraciie. Zagotoviti močnejši in 
zavestneijši vpliv odbornikov, sa-
moupravnih organizacij in obča-
nov v procesu odločanja v sikup-
ščini pomeni dejansko zmanjšati 
formalizem in vpjive občinskih 
upravnih organov. Mislim, da je 
potrebno v procesu odločanja 
upoštevati dve fazi. V prvi fazi, 
ko se pr ipravl ja jo aJktd skupšči-
ne, bi se morala bolj čutiti ude-
ležba odbornikov in ne le tistih 
odbornikov, ki le kot člani po-
sameznih svetov občinske skup-
ščine sodelu je jo pri pripravah 
občinskih aktov. Razlogov za to 
je več: obremenjenost odborni-
kov s poklicnim delom, pri ne-
katerih tudi obremenjenost z 
drugimi družbeniimi obveznostmi, 
nekvalificiranost določenega de-
la odborniikov pa tudi n j ihova 
nezainteresiranost za posamezne 
akte. Mnogokrait pa tudi ustrez-
ni občinsiki upravni organi, ki 
pr ipravl ja jo akte in dajeijo po-
budo za nj ihovo pripravo, ndso 
dovolj zainteresirani, da bi od-
boirniiki bili bolj udeleženi v nji-
hovem pr ipravl janju . Ta moment 
je nedvomno ena od osnovnih 
ovir za učinkovitejši vpliv od-
bornikov. Poleg tega so še drugi 
razlogi, kot so neizdelana oziro-
ma bolj demokrat ična metodolo-
gija piriprav aktov, časovna stis-
ka zaradi prekratkih rokov, Iki so 
določeni s predpisi širših druž-
beno političnih slcuipno.siti itd. 

Druga faza odločanja, ko se 
predlog akta predloži občinski 
skupščini in ki je najmanj toli-
ko, če ne še menda bolj po-
membna kot prva, se navadno 
sprevrže v formalnost, ker od-
borniki navadno brez pripomb in 
razprave le glasujejo zanj, nepo-
sredno po seji skupščine ali pa 
na terenu oziroma v svoji delov-
ni organizaciji pa celo ustvarja-
jo s svojo nekonstruktivno kriti-
ko neprijetno politično vzdušje 
in mnenje, da se akti sprejemajo 
nedemokratično, vsiljeno itd. 

Taka kriitiika pa ima včasih tu-
di svoj »prav«, saj odborniki za-
radi časovno p rekra tke pr iprave 
in ob jave predloga akta niso de-
jansko v s tanju , da bi na skup-
ščinski seji predlagali ustrezne 
spremembe in dopolnitve k ak-
tom, ali pa se talko ali drugače 
nepristransko odločili za.nje. 
Prav tako odborniki ne da j e jo 
pobude, da bi skupščina vsa j ob-
časno ocenila, kako se izva ja jo 
občinski akti v praksi, kako ob-
čani reagirajo nanje , ali so akti 
potrebni ustreznih sprememb in 
dopolnitev po določenem času, 
skratka, ali se smotri, ki smo si 
jih zastavili pri sestavi in spre-
je t ju akta, dosegajo in uresni-
čuje j o. 

Mnenje volivcev o 
aktivnosti odbornikov 
Volivci na terenu in v delov-

nih organizacijah ugotavljajo, da 
del odbornikov ni dovolj aktiven 
ali pa je celo popolnoma pasi-
ven na skupščinskih sejah in tu-
di na terenu med volivci oziro-
ma v svojih delovnih organiza-
cijah, da se ne poslužujejo do-
volj vseh pravic in možnosti pri 
odločanju, ki jim Jih nudi ob-
činski statut in skupščinski po-
slovnik. Morda nekateri od teh 
odbornikov vidijo razloge za to 
tudi v tem, ker so dnevni redi 
skupščinskih sej marsikdaj pre-
obsežni in prenatrpani, ker je 
čas za preučitev skupščinskega 
materiala prekratek, ker so sej-
ni materiali preobsežni in pre-
obremenjeni s prepodrobno do-
kumentacijo, z nepotrebnimi po-
datki, ki za nekatere odbornike 
niso povsem razumljivi itd. 

Mislim, da vse to ni dovolj 
tehten razlog, da delo odborni-
kov na sejah ne bi bilo aktiv-
nejše. Diskusije in debate na 
sejah bi se dejansko morale 
spremeniti v demokratični boj 
mnenj, v konfront i ranje stališč 
in iznašanje argumentov »za« in 
»proti«. Tudi odnos odbornika do 
predloženega aikta in drugega 
sejnega gradiva bi moral biti 
bolj kritičen. Tako pa čestokrat 
diskusije odbornikov ostanejo le 
nekoristni monologi ter osamlje-
ne in neučinkovite pripombe, ki 
=e včasih sprevržejo v škodlj ivo 
krit ikanstvo brez vsakršne pozi-
tivne težnje, da bi na konstruk-
tiven način prispevali k izbolj-
šanju stva.ri ali odpravi napak. 
Spomnimo se samo, kolii'Kokrat 
smo bih vl judno izzvani s tega 
mesta, da bi dali svoje prispev-

iiaišti v diskusiji o pomemb-

nejših zadevah, kot so družbeni 
plan, proračun, gibanje gospo-
darstva, predlogi pomembnejših 
aktov iitd. Pn obravnavi gospo-
darskih vprašanj bi morali biti 
bolj »glasni« zlasti odlborniiki 
zbora delovnih skupnosti , ki so 
v glavnem iz volilnih enot go-
spodarstva in družbenih služb. V 
zvezi s tem ugotavljamo, da bo 
potrebno bolj okrepiti funkcijo 
zbora delovnih skupnosti in nje-
govih odbornikov, to tembolj v 
sedanjih razmerah, ko se vse bolj 
poudarja in manifestira samo-
upravna vloga proizvajalcev in 
njihov delež v delitvi ustvarje-
nega dohodka. Odborniki tega 
zbora premalo obveščajo skup-
ščino o položaju in problemih v 
delovnih organizacijah, premalo 
se predhodno posvetujejo s sa-

,moupravniml organi in proizva-
jalci v svojih kolektivih, ne da-
jejo iniciative za pogostejši sklic 
zborov delovnih ljudi v svojih 
volilnih enotah oziroma kolekti-
vih. 

Nove naloge občinskih 
odbornikov 

Naš skupščinski sistem postav-
lja pred odbornike nove in za-
pletene naloge, ki jih pa lahko 
pomaga reševati in izpolnjevati 
le z ustreznim poznavanjem eko-
nomskih, političnih, kuilturnih in 
ostalih problemov v občini in 
tudi v vsej naši sikupnosti. V 
teh pogojih lahko prav osebno 
delo in osebna zavzetost vsake-
ga odbornika prispeva k obliko-
vanju prave vloge odbornika, 
kakor ga te r ja naš sktuipščinski 
sistem. Zato je potrebno, da se 
odbornik v prid svo je družbene 
funkci je tudi sam usposablja in 
da stalno sipremlja tokove naše-
ga gospodarskega in družbenega 
živl jenja. S krepi tvi jo n jegove 
funkci je in ugleda bo zreducira-
na na minimum tudi nevarnost , 
kakor je že mnen je pri delu na-
ših občanov, da se tu in tam od-
loča mimo skupščine, mimo od-
bornikov, svetov in komisij , za 
zaprtimi vrati, v okviru nefor-
malnih skuipin v občinski upra-
vi, v načelniških krogih, v tako 
imenovanem ožjem »občinskem 
vrhu« itd. Prav gotovo tako 
mnenje, zlasti pa praksa, če taka 
obstaja, para«lizira skupščinski 
sistem, ga deformira in slabi po-
litično avtoriteto s'kupščine. 

Za tesnejše stike med 
volivci in odborniki ter 

poslanci 
Nadal je j e potrebno, da se 

ak t ivneje zavzamemo za vzposta-
vi tev tesnejših in stalnih kon-
taktov med sik<upščino, odborni-
kom, poslancem in volivci. Ce 
trdimo, da naš samoupravni 
skupščinski sistem izhaja iz sa-
moupravl jan ja ter moralnega in 
mater ia lnega interesa delovnega 
človeka, potem se postavl ja 
vprašanje , kako la.hko občan re-
aliTira svo je i-Jterese, predloge, 
mnenja , pripombe in kako lahko 
sodeluje v procesu odločanja o 
družbeno pomembriih zadevah v 
občini prek predstavniškega te-
lesa, če se taki odnosi ne vzpo-
stavijo in če vezi med odborni-
kom in volivci niso stalne. Gle-
de tega lahko trdimo, da taki 
kontakti p r iha ja jo do izraza le 
na zborih občanov, drugih vezi 
pa prakt ično ni. Pred časom 
smo govorili in se zavzemali za 
to, da bi odborniki pred skup-
ščinsko se jo ra.zpravljali vsa j z 
določenimi skupinami občanov 
o skupščinskih materialih in 
predlogih občinskih aifetov, ki so 
pripravljeni za skupščinsko sejo. 

Pri organizaciji takih razprav 
lahko veliko pomagajo tudi kra-
jevne organizacije SZDL in dru-
ge družbeno politične organiza-
cije in društva na terenu. Tak 
način dela odbornikov z volivci 
bi pripomogel prav gotovo k 
večji aktivnosti odbornika tudi 
na seji skupščine, kjer bi sezna-
nil skupščino s predlogi in mne-
nji volivcev. Premalo in prav 
gotovo neučinkovito je, če se 
predlogi, želje in mnenja obča-
nov registrirajo le v zapisnikih 
zborov volivcev (in še ti so na-
vadno zelo pomanjkljivi), odbor-
nik pa o njih na seji molči. Od-
borniki tudi premalo iznašajo 
pobude krajevnih skupnosti, če-
prav so nekateri odborniki hkrati 
tudi predsedniki KS. Koristne 
komunalne akcije krajevnih 
skupnosti, ki celo dopolnjujejo 
občinske razvojne programe in 
imajo ne le krajevni, ampak ce-
lo širši pomen (primer: gradnja 
cest, obnova šol itd.), bi občin-
ska skupščina oziroma občina 
kot celota prav gotovo podprla, 
posebej še, če je tudi sočasna 
pripravljenost občanov sodelo-
vali z ustrezno lastno materialno 
in finančno udeležbo v tej akciji. 

Dosedanja praksa pa je poka-

zala obratno. Na seji skupščine 
odbornik formalno glasmije za 
predlog, nato pa med volivci kri-
tizira, da je odločitev skupščine 
nedemokratična in v nasprotju 
z mnenjem volivcev. Navadno še 
doda demagoško pripombo, da v 
skupščini ni glasoval za taiko od-
ločitev. Smatramo, kar je tudi v 
skladu z našimi družbenimi mo-
ralnimi normami, da je odbor-
nik, ki je glasoval za določeno 
odločitev, tudi moiralno dolžan, 
da po j a sn ju j e in tolmači upravi-
čenost določene odločitve skup-
ščine in občinsko politiko na-
sploh. Prav gotovo taka praksa 
slabi avtoriteto odbornika. V na-
šem političnem sistemu odbor-
nik ni le zastopnik volilne enote, 
temveč tudi javni delavec, ki 
zastopa vso občinsko družbeno 
politično skupnost in zato mora 
biti zainteresiran za razvoj vse-
ga področja občine, ne pa da 
se zapira v lotkalizem in ozike 
me je svojega volilnega področ-
ja. 

Predlogi in mnenja občanov, 
da bi bilo potrebno odpoklical! 
neaktivnega odbornika, pa tudi 
poslanca, so prav gotovo upra-
vičeni, posebno tam, kjer se od-
bornik in poslanec le redkokdaj 
pokažeta v volilni enoti in še ta-
krat ne znata ničesar povedati. 
Se posebej velja to za poslanca, 
ki mora z aspekta republiške po-
litike pojasnjevati volivcem re-
publiške odločitve. 

Za ustvar i tev in uveljavitev 
skupščinskega sistema v praksi 
mora obstajat i demokratično 
javno mnenje, ker samo v dolo-
čenem političnem vzdušju, kjer 
obsta ja boj mnenj s socialističnih 
pozicij ob polni pravici tudi 
manjšine, da brani svoje stali-
šče, se lahko razvije skupščinski 
sistem. K temu lahko pripomo-
rejo tudi SZDL in druge druž-
beno politične organizacije, ki 
so lahko in mora jo postati od-
ločilni faktor in pobudnik take-
ga javnega mnenja . V tej smeri 
smo vsi premalo storili, zato je 
naša politična obveznost, da po 
IV. plenumu CK ZKJ ustvarimo 
določene pogoje za svobodno 
manifest i ranje osebnosti našega 
državl jana in za n jegovo polno 
angažiranje pri odločanju. 

Vsi ugotavljamo, da so ob-
činske skupščine bile doslej 
znatno obremenjene z gospodar-
sko operativo na svojem pod-
ročju in da več ali manj še ne-
posredno urejajo tekoča vpraša-
nja družbenih služb, komunalne-
ga gospodarstva, socialnega skrb-
k v a in nekaterih drugih podro-
čij. Zato je potrebno doseči, da 
bodo delovne organizacije druž-
benih služb, komunalnih in 
ustreznih strokovnih služb s svo-
jim bolj samostojnim in bolj od-
govornim izpolnjevanjem nalog 
razbremenile skupščino in njeno 
upravo vsakodnevnega prakti-
cizma, kakor tudi tistih zadev in 
pristojnosti, ki jih lahko ob več-
ji samoupravnosti opravljajo 
drugi organi. 

Na izbiro več kandidatov 
Politični sekretar občinskega 

komiteja ZKS Ptu j Branko Brač-
ko je de ja l v razpravi med dru-
gim: 

»Glede iizvolitve odbornikov 
in paslancev nihče ni rekel, da 
mora biti na glasovnici samo en 
kandidat. Doslej smo se v poli-
tičnih organizacijah in med vo-
livci temelj i to pogovorili, kate-
rega kandidata za odbornika ozi-
roma poslanca bi predlagali, ka-
terega pa ne. Str injamo pa se 
tudi, da bi bilo napisanih na gla-
sovnici v bodoče tudi več kandi-
datov. 

Glede na strukturo odbornikov 
in poslancev je prav, da volimo 
tistega, ki je za to sposoben in 
ki se zaveže s podpisom kandi-
dature, da bo delo vestno in v 
redu opravljal. Logično je, da ne 
moremo izvoliti za odbornike in 
poslance same direktorje, tehni-
ke, inženirje, niti same kmete, 
temveč moramo imeti v skupšči-
ni ljudi z vseh področij. 

V pretežni meri so si občani 
sami krivi, če niso o vsem in-
formirani. kar se doga ja v nji-
hovem okolju in da nič ne do-
sežejo. Vsi ve&te, da so zbori 
slabo obiskani in da zanje ni za-
nimanja. Sem mnenja, da bi mo-
rali l jud je pr ihajat i na zbore, 
k je r je obravnava raznih proble-
mov. Predočiiti bi jih morali, ker 
ne more jo niti skupščina niti po-
litične organizacije vedet i za 
vse težave, ki so in ki šele na-
s ta ja jo . Ravno v ta namen so 
zbori. Ce ni takoj ustreznih od-
govorov, jih je mogoče dobiti v 
kratkem. Odborniki in poslanci 
bi se morali za nakazane prob-
leme resno pozanimati in se za-
vzeti za nj ihovo rešitev, če je le 
v mejdii možnosti.« 

Ravnodušni in nezainte-
resirani volivci 

Katica Bračko, poslanka orga-
nizacijsko političnega zbora SRS: 

»Sem mnenja, da naši zbori 
volivcev res niso takšni kot bi 
dejansko morali biti. Ljudje pri-
čakujejo, da bodo zvedeli na 
zborih, kar jih zanima in da bo 
prišel predstavnik občinske skup-
ščine. 

Odborni/ki in poslanci ne mo-
remo odgovarjat i na vsa vpra-
šanja, ker ni mogoče poznati 
dela na vseh področjih. Volivci 
so postali do zbora ravnodušni 
in nezainteresirani ravno zato, 
ker ne dobijo zadovoljivih od-
govorov. Organizirati bi morali 
nekakšen odbor ljudi, ki bi znali 
odgovarjat i na vprašan ja z vseh 
področij in da bi ravno ti priha-
jali na zbore. 

Kar se tiče vloge in delova-
nja odbornika oziroma poslanca 
v skupščini, povem, da to delo 
ni lahko; nasprotno, zelo težko 
je, posebno še za tistega, ki ni-
ma vpogleda v širšo problema-
tiko, zato za tudi ne more dati 
zadovoljivih odgovorov voliv-
c e m . Rep'Uibliški p o s l a n c i bi m o -
rali imeti nekakšen poklic po-
slanca, ker ni mogoče delati na 
poklicnem delovnem mestu, po-
leg tega pa še na odgovornem 
mestu poslanca. Kdor hoče oditi 
med volivce, mora poznati vse 
probleme območja, na katerem 
živijo volivci, teh pa ni malo in 
vsak dan jih je več. Skupščina 
s predlaganim številom odborni-
kov in poslancev bi laže oprav-
ljala vse delo.« 

Važnejši samouprav-
Ijavci kot samoupravni 

mehanizem 
Ančka Kuhar, poslanec repub-

liškega zbora SRS je dejala: 
»Današnji sestanek je res po-

svečen vlogi in delu v komuni, 
odbornikom in poslancem, poseb-
no sedaj, ko smo pred volitvami 
in ko smo pred odločiitvijo, 
kakšnega odbornika in poslanca 
bomo imenovali v skupščini, ki 
bosta probleme pravilno razume-
la in našla zan je najpravi lnejše 
rešitve iz posve tovanj z volivci. 

Zdi se mi, da v naši delovni 
praksi še preveč gledamo in oce-
njujemo samoupravni mehani-
zem, v komuni občinsko sikup-
ščino, v republiki pa repuMiško 
skiipsčino. Po svoji delovni 
praksi sodim, da j e vsa pozor-
nost občinskih, pa do vrha poli-
tičnih organizacij, preveč usmer-
jena na občinske forume, prema-
lo pa na občane in na n j ihovo 
dejavnost na vseh področjih, 
zlasti pa premalo tudi na d^ružbe-
ne službe. 

Mislim, da bo morala biti vlo-
ga občinske skupščine bolj us-
merjevalna. Na področju druž-
benih služb so potrebne nove si-
stemske odločitve in rešitve raz-
nih vprašanj. Zaposleni kader bo 
moral imeti več samoupravnih 
pravic. Ekonomski in družbeno 
politični razvoj ne bo zaostajal, 
zlasti če bo omogočen razvoj 
vseh služb, ki so na območju te-
ritorialnih skupnosti. Vse to bo-
mo morali imeti pred očmi pri 
kadrovanju ljudi. 

Ob voli tvah bodo morali vo-
livci res dobro premisliti in gle-
dati na to, da bodo izvoljeni od-
borniki oziroma poslanci iz ši-
rokega družbeno ekonomskega 
okolja, da bodo znali najt i pra-
vilne in zadovolj ive odločitve po 
predlogih volivcev. Več se bodo 
morali skupno z volivci ukvar-
jati tudi odborniki in poslanci s 
problemi socialnega zavarovanja 
še predno bo v vel javi novi si-
stem, ki bo bliže koristnikom za-
varovanja tudi glede gospodar-
jenja s sredstvi zavarovanja . De-
centralieacija na tem področju 
bo veliko pomenila. Enako je 
glede sistema izobraževanja. Izo-
braževalne skupnosti bodo mora-
le naj t i svoje mesto.« 

Več sonca samouprav-
ljanju, manj birckratizmu 

Več . odbornikov občinske 
skupščine je govorilo o pome-
nu skupščin-skih volitev spomla-
di 1967 in so poudarili, da bodo 
morali novoizvoljeni mnogo 
storiti, da bo iz vsakdanje prakse 
dela volivcev, odbornikov in 
poslancev čr tano vse tisto, kar 
zaviira in onemogoča naš razvoj, 
namesto tega pa da bo doseženo 
pravi lno uve l j av l j an je samo-
upravnih pravic. 

Drugi dogodki 
(Nadaljevanje s 1. strani) 

Medtem k o je t r i s t r ansko s r e -
č a n j e Tito—Naser—gai. G a n d h i 
— o pomenu smo spregovori l i 
že zadn j i č — z uspehom končalo 
svoje delo in v skupn i d e k l a r a -
ciji očr ta lo stališče do vseh pe -
rečih medna rodn ih v p r a š a n j , so 
v f i l ip inskem glavnem mes tu 
tudi že spre je l i končne sklepe 
o n a d a l j n j e m odnosu amer i šk ih 
zaveznikov v v i e tnamsk i vo jn i 
do v ie tnamske krize. 

MANILSKI SKLEPI 
Napovedi, da bo p r e -

vladala v Manili v e n -
dar le vojiaška p la t v i e t n a m -
ske krize, so se uresniči le . V r -
hovni povel jn ik ameriš:kih sil v 
Vie tnamu je zahteval za uspeš -
ne operac i je več vo jakov . P o -
moč v l j udeh n a j bi dali tud i 
zavezniki. Južnov ie tnamski r e -
žim bo zaprosil svoje zaveznike 
(pri čemer misli p redvsem A m e -
ričane), n a j u m a k n e j o svo je če-
te z v ie tnamskega ozemlja šele 
potem, ko bo »Severni Vie tnam 
umakn i l .svoje čete in s u b v e r -
zivne sile, zaustavi l v t i ho t ap -
I j a n j e čet na jug in zman j ša l 
s topnjo nasi l ja«. 

To so pogoji, od k a t e r i h za -
vezniki ne odstopajo . To pa j e 
tudi dokaz, da niso p r ip rav l j en i 
na popuščan je nit i za las. R a -
zumlj ivo je, da nasp ro tn ik tega 
ne bo mogel spreje t i . Zato s m e -
mo trdi t i , da smo od končnega 
mi ru v Vie tnamu p r a v t ako 
daleč k a k o r p red p r i če tkom 
konference . 

SMRTNA KAZEN ZA SUBAN-
DRIA 

Dva dogodka sta t e d n i p o -
sebno pr i tegni la j avnos t : r e s -
nica, da indonezi j ske mlad inske 
organizaci je vse bol j z ah t eva jo 
umik predsednika Sukarna , in 
proces prot i n e k d a n j e m u z u n a -
n j e m u min i s t ru S u b a n d r i j u . L e -
t emu je obtožnica očitala, d a j e 
kot p rok i t a j sk i e lement sodelo-
val v s ep t embrskem poizkusu 
upora in da j e zato izdajalec. 
Sodišče je n e k d a n j e g a min is t ra 
tudi obsodilo na smr t . 

Znači lno je, d a se j e obtože-
nec bran i l s tem, da j e p r e d -
sednik S u k a m o vedel za n j e -
govo delo in da p o t e m t a k e m ni 
delal »na svojo roko«. Seveda 
so ugotovili * tudi neposredne 
s t ike Suband r i a s k i t a j s k o v l a -
do, za k a t e r e p redsedn ik n i v e -
del in j ih b ržkone tud i n e bi 
odobraval . Venda r pa j e dokaz -
ni postopek, k i j e t r a j a l ves čas 
za zapr t imi vra t i , p rece j k o m -
promit i ra l tud i p redsedn ika in 
bo, če bodo podrobnost i pr iš le 
na dan, tudi vpl ival na n jegove 
nasprotn ike , da bodo zah tevo 
po odstopu še okrepil i . 

AVSTRIJSKI NACIONALNI 
PRAZNIK 

V s redo j e naša soseda Avs t r i -
ja prv ič doslej p raznovala svoj 
nacionalni p razn ik — podpis 
d ržavne pogodbe z nekdan j imi 
zasedbenimi silami. T e m u d n e -
vu so zato dal i poseben p o u d a -
rek, ki se j e n a j b o l j zrcalil v 
radiotelevizi j i in v t isku. 

Naši severni k r a j i so čutili 
praznik na svojs tven način. 
Ogromen val motor iz i ran ih Av-
s t r i jcev j e zajel vsa obmejna 
mesta , posebno Maribor . 

UDAR V LAOSU 
Laos z a d n j e mesece ne sili to -

l iko v ospredje , ke r ga je v ce-
loti spodrini l bl ižnj i Vie tnam. 
Vlada Suvana F u m e je v t em 
času »mirno« vladala . N j e n a 
vo jska ima nadzors tvo nad enim 
delom dežele, nad d r u g i m pa 
enote osvobodilnega g iban ja 
Pa te t Laa, k i ga vodi pr inc S u -
fanuvong . Med obema skup ina -
m a pa se v e n d a r b i j e bo j za 
p r idob ivan je posebno odročnih 
prebivalcev v hr ib ih in v s t r a n -
skih dol inah. Skup ine ag i ta -
to r jev , k i so pod okr i l j em vlade, 
so izurili Amer ičane , p r a v t ako 
pa j ih podp i r a jo z d e n a r j e m . 

V e n d a r na jnove j š i poizkus 
d ržavnega u d a r a n ima s temi 
t r e n j i p r a v e zveze. Vod ja u p o -
ra p r e j š n j i pe tek , le ta lski po-
ve l jn ik Thao Ma, j e sporočil, 
da n jegova poteza ni bila n a -
p e r j e n a pro t i vladi , t emveč p ro -
ti »vojaški h ie rarh i j i« . 

P r edsedn ik F u m a se je t e dn i 
mudi l v P a r i z u n a u r a d n e m obi -
sku. T a k o j j e odpotoval v do -
movino in sporočil, da j e pr iš lo 
do bo jev m e d oboroženimi s i la-
mi zaradi t r e n j v vojski . Vlada 
j e k m a l u spet prevzela n a d z o r -
stvo v deželi i n ima seda j p o -
loža j v rokah . Kaže, da poizkus 
u d a r a n e bo imel več j ih pos le -
dic na t r e n u t n o s t a n j e v Laosu. 

Oglašujte 
v T e d l i i k i i 

»KAJ TE BRIGA?« 
Večkrat ga vidim, kako se igra 

sam samcat ob cesti. Zadnjič je 
iz ilovice zgradil p ravca to ulico 
in ob n j e j s t anovan jske bloke. 
Tako je bil zamišljen v svoje de-
lo, da me sploh ni opazil. Zami-
kalo me je, da bi začel z nj im 
pogovor, zato sem ga vprašal : 

»Kaj delaš?« 
»Kaj te briga!« 
Mogoče bi bil kdo ob tem od-

govoru malce užaljen, šel napre j 
in zabavljal čez današn je slabo 
vzgojene otroke. Toda odreizavi 
dečko me je s tem še bolj priteg-
nil, da sem še k a r naprej vrtal 
vanj . 

»Kje stanuješ?« 
»Doma.« 
»In kako se pišeš?« 
Dečko je nastavil pred usta 

dlan in pihnil po n j e j : 
»Viš, tako se pišem.« Pri tem 

se je hudomušno nasmehnil in 
dejail: »Kaj si tako radoveden?« 

»Za kakšna tri leta boš začel 
hodiiti v šolo. Učil se boš, postal 
slaven gradbenik in zidal nebo-
tičnike s sto nadstropji.« 

»To bomo še videli. Lahko pri-
de k a j drugega vmes.« 

V daljavi je zagrmelo. Ker so 
začele padati že p r v e deževne 
kaplje, sem šel svojo pot. Rekel 
sem mu še: 

»Nevihta se bliža; zaka j ne 
greš domov?« 

»Eh, kaj , če bom malo moker. 
Pravijo, da doma l jud je umirajo. 
Je boljše, ne biti preveč doma.« 

Oba sva se zasmejala. 
»Srečno!« 
»Srečno, pa ne za večno!« 
Kaj bo iz tega pametnega in 

odrezavega otroka? Inženir, ki bo 
zidal mesta prihodnosti ali p a . . . ? 

V. Klemenčič 

Whisky v vzhodnem 
Serlinu 

Prvič po vojni se je v trgo-
vinah vzhodnega Berlina po-
javil škotski whisky z nekate-
rimi drugimi izdelki zahodno-
evropske industrije. Steklenica 
whiskyja stane od 40 do 45 ti-
soč dinarjev, steklenica renske-
ga vina od 12 do 15 tisoč dinar-
jev. Liter žgane pijače stane 
30 tisoč dinarjev. V vzhodnem 
Berlinu je bilo doslej moč ku-
piti le vina ter ostale alkoholne 
pijače iz socialističnih držav^ 

24. oktober -
dan Združenih 
narodov 
varstvo, je naloga organizacije 
Združenih narodov v tej širši per-
spektivi še večja. Prav tu pa de-
lujejo, bolj kot kdaj koli poprej, 
prosvetljeni duhovi in vajene ro-
ke, tako da se začenjajo v tem 
ogromnem problemu kazati spod-
budna znamenja napredka. 

Mednarodni politični položaj je 
še naprej resen. Narodi se še ved-
no ne odrekajo grožnje in ne sile 
in drugih načinov zunanjega po-
seganja, da bi koristili svojim na-
cionalnim interesom. Narašča obo-
roževalna tekma, s samim tem pa 
tudi razdiralna moč. Vendar pa 
se tudi nujnost napraviti temu 
konec in najti način mirnih reši-
tev čuti čedalje bolj globoko. Sko-
raj vsi se strinjajo, da je potreb-
na zares univerzalna razorožitvena 
konferenca še pred koncem leta 
1967. 

Kolonializem in vse krivice, ki 
jih prinaša — izkoriščanje člove-
ka, rasizem in zatiranje — še niso 
popolnoma izkoreninjeni, zlasti ne 
v Rodeziji in v portugalskih pose-
stih v Afriki, številni problemi, ki 
jih je prinesel rasizem — njegova 
najgrša oblika je režim apartheida 
v Južni Afriki — šele čakajo na 
svojo rešitev. Svet pa se že ve-
liko bolj jasno zaveda teh krivic 
in Združeni narodi v svoji celoti 
kažejo veliko več pripravljenosti, 
da se združijo za boj proti njim. 

Ritem gospodarskega in social-
nega napredka razvijajočih se de-
žel je dokaj prepočasen. Razlika 
med gospodarskim razvojem teh 
dežel in razvojem bogatih dežel — 
je postala še večja. Investicije 
mednarodnega kapitala in tehnič-
ne pomoči iz preskrbljenih dežel 
v dežele, ki žive v pomanjkanju, 
se zmanjšujejo. Vendar se med-
narodna družba danes bolj zaveda 
teh trdih resnic in jih bolj razu-
me, tako da so že zaznavni neka-
teri znaki učinkovitega mednarod-
nega sodelovanja, poleg tega pa 
— ko bodo rešena glavna politič-
na vprašanja — tudi širše per-
spektive za pravično ravnotežje 
pri delitvi materialnih in huma-
nih dobrin na svetu. 

Na vseh teh področjih človeške 
slabosti in človeškega prizadeva-
nja pa vselej ostaja upanje — 
upanje, da bodo prišli v varno 
pristanišče — za vse tiste, ki so 
prisiljeni bežati pred preganja-
njem, ker jih k temu silijo nji-
hova verovanja — upanje za vse 
tiste, ki morajo trpeti zaradi na-
videzne razlike med njimi in nji-
hovimi bližnjimi. Potrebna je po-
polnejša zvestoba ciljem Združe-
nih narodov, močnejša in bolje 
usmerjena dejavnost,^ da tc cilje 
dosežemo; to pa so cilji, ki so 
nujni, če hočemo, da se upanje 
spremeni y obljubo, obljuba pa v 
stvarnost. 



Teze z<i oceno 
CJadaljevaiije z 2. &tram) 

— Staiuti in prc-grčunl KS. AU 
so 5iatuU KS izdtlajii po »vzorcu-
otx;m,.'4ie administracijt ; ali pa. 
odraz s-kupnih potreb in žel ja ob-
čanov ter specilicnih pril ik v KS. 

U-s-pt-ina dejavnost lirajc\r>e 
fisupnosti se lahko odvi ja samo na 
osjiovi konkretnih programov do-
la. r»i-ograxn k ra j evne skupnosti 
nnora obdržati specifi^čne proble-
me iKksameznih KS (kjer je več 
zaposlenih mater , mora biti pou-
darek na otroškem vars tvu itd.). 

Opa-z.iti j C. da j e dejavnost kra-
f;lujpnos'ti cesto preveč eno-

s t ranska. Rcševa«jc komunalnih 
vprašan j predstavl ja veh ko večino 
na!og, določenih s programom; 
medtem ko so oslala ix>dročja dela 
k ra jevne skupnosti zapostavljena. 
K j e so vzroki in po kal-cšni poti bi 
lahko izboiljsali s t an je? 

Vpliv ob'5anov na spre jem progra-
mov de l^ k ra j evne skupnosti je 
n u j n o t reba zagotoviti, da .so tako 
programi de jansko odi-az želja, 
potreb in možnosti l jud i na ob-
močju k ra jevne skupnost i ; ne pa 
morda le ozkega kroga njihovih 
izvoljenih predstavnikov. Zaradi 
t̂ -̂ ga mora jo programe dela KS 
obravnavat i ?:l>ori volivcev, polog 
tega pa na j bi s e v smeri široli.-^ja 
obra^Tiavanip. programov kra jev-
ne skupnosti angažirale tudi orga-
nizaci je SZDL in druge družbene 
organizacije. 

Ali je bil program vaše k r a j e v -
ne skupnost i obravnavan lalvo ši-
roko? 

— Ali se delo iji ž iv l jen je KS 
manifes t i ra le v delu organov KS 
a!i pa sloni na iniciativi, samoor-
ganiziranju in odgovornosti ob-
čanov. 

— Kako so razmpjene naloge KS 
in samostojna samoupravna funk-
ci ja delovnih organizacii v KS 
(.sola, zdravstveni dom. KZ, otro-
ška vanstvena ustanova itd.). Ko-
ordinaci ja programov navedenih 
insititucij. 

— Razmeiitpv pristojnosti in iia-
log med obi-in^Ko skupščino in KS. 
.Mi j e občinska skupščina prene-
sla v praksi t iste naloge n a KS. 
ki so neposredno |X>membne 7-;a 
obSane in ki jih občani želi i o in 
lahko rc:šHjeJo fia.mi in v ;<?kiadu 
s samouprav nim značalem KS. 

— Kako s-e KS angažira jo s svo-
j imi programi za realizacijo skup-
nega razvojnega programa in pla-
na komune. 

— Kako uporab l ja jo K.S pozi-
tivne izkušnje nekdan j ih k ra jev-
nih odborov in s tanovanjskih 
skupnosti in v kolikšni meri lah-
ko te izkušnje koristi jo razvoju 
lokalne samouprave občanov. KS 
je 7A razliko od obeh širši okvir 
sf imoupravl janja . raizUka od ko-
mune pa je v tem, da .sklepi obča-
nov ne pomeni jo zakonske moči 
nI; ->državne sile-«, marveč pros-to-
vol jno pcdrej-anje občanov skun-
nim dogovorom za pros^tovoljno iz-
poln ievanje demokrat ično spreje-
tih obveznosti. 

— Kako se dnAžbeni in pi^litični 
fsktorli v KS zavzemajo za dolgo-

programiramje socializaci-
je dru^^v-.^no-ekonomsk-e-ga življe-
n j a v KS in za i skan je nrčinov 
7h bitreii^e usk la jevan je osebnih 
In sknonih interesov socialistične-
ga razvoja. 

Živ l jenje l judi je Z(;lo zaplet^--
no in zato problemov občanov ni 
mosc^e rešili samo z s radn jo vo-
dovodov. elektr if ikaci jo in u re ja -
ni-em ces't. Zivlir>nje družin in n j i -
hm^ ctand^rd ftta v znatni meri 
c i v i s r a tudi od delovanja us^.iž-
r.ostnih dejavnosti za napredne 
pomciS KC-co-^dinjstvu. od delovania 
ob-^atov diTiž^eiie pi-ehrane. <rsov'-
r o in nreskrbe. cd organizirane'?a 
varsH^a 'n vz?oje otrolv. rekreaci je 
jri r.-:i7.ve'-lrila. knl1urno-Dro.svetnepr> 
del-:), zdravpfvenerra vars tva i!d. 
Pole? tera io v okviru kraievne 
F-kuonocti treba skrbeti tudi Z5 or-

T>omcî  socialno e.fri-ože-
ri"n-i dr"7.'"nnm in roc-ameznVkoT;. 
c+Di-i'-n liiide-n. inval-dom. ^-zsoino 
7.ane'->isrien.-:m otrokom, za ne^ro 
•ho^TiU/̂ r- nn domu Pri reš"^-'^-
Tiiu t.ai'\>-nib in oodnbniii vnrašani 
niorflio !-raievnim skTipnost'm po-
mapst ; '•iružK-^ne o'"23'ni7ae:je k^t 

npr. RK. Partizan. Društvo pri-
ja tel jev mladme. PGD, Dru.š'vu 
upokojencev ter delovne organiza-
cije s področja trgovine, gostinstv-a, 
obrti, zdravstva, socialnega var-
stva, kul ture in prosvete ifd. Ali 
v-am to pri delu KS uspejo do-
segi? Kakšen je odziv delovnih r»"-
r.aniziicij za reševanje teh om-
blemov? 

— Povezovanje vaških KS s 
kmeti jskimi delovnimi organizaci-
jami Za "^kupno reševanje nel-:či-
terih problemov kmet i j ske pro.7-
v^Klrije in podružbl janja te p r r -
izvodnje. Vpra.šanie zemlj išč osta-
relih kmetov: zlorabe nj ihov.h 
"hi-a:n;iteljev". ki po predaj i pode-
dovanega zemlji.^ča prepuščajo 
iii-u?..l>i skrb za ostarele. 

— Vloga in naloge družbeno-po-
litlč.nih organ izajfij (ZK. SZDL. 
ZIVTS) in drurŠtev pri usposablja-;ju 
rb?.anov za samounravmo aktiv-
nost in njihovo n-^posredno odlo-
eanie v politiki KS. 

Istovetenje KS in k ra jevne or-
SZDL. zbora voliv-^ev 

i+d. Tako pojmovanje tma svoje 
korenine v časih, ko so zaradi ne-
razvitih samoupravnih oblik SZDT.. 
d ruec dnižbeno-pnVt-čne nrcani-/n-
eije. drn.štva in zbori volivcev bl'i 
o-^novni nosilec raznih K-<^munalmh 

kra j ih in naselj ih. 
SZDL in druge družbeno-noli-

tiene organi-^aciie n a j se akt ivira-
.10 na političnem in samouprav-
nem nndročju. nai us tvar ia jo iav-
no mnenje , politično priaraVii?jo 
V7du-je za i7.PolnieT.'anie nf^los, 
,iiriiv'raio in koordin i ra jo vse po-
litične sile za reš-rvanje nrobl«'-
.mov. ki rK>SDe?ujeio razvoj druž-
benih odnosov KS. Za razliko 
od ^--užbenopr^liticnega aspekta 
nai KS izhaja iz '•praktičnih« as-
iipktn--- oraaniz^riin :n onerativnr; 
c'-rh ir-ininir^-anie na]'>e in r^k- | 
cij. Svet KS n a j bo v tem prime- • 

ru koordinator "strokovne, mate-
rialne in druge podobne akt ivno-
sti v KS. Kako se ta stališča od-
ražajo v praksi? 

SZDL je oblika političnega do-
govar j an ja in s tem opora samo-
up rav l j an j a ter n ikakor n e more 
biti nadomestilo samoupravne 
organe občanov. SZDL moi'a s po-
močjo raznih oblik zbi ranja obča-
nov (sestanki, javne t r ibune 'td..) 
nuditi možnost za izmenjavo 
mneni in zavzemanje skupnih 
btališč, da bi se tako izvoljeni čla-
ni samoupravnih organov lažje 

opredelili za določene rešitve. 
Organizaci je SZDL s tem tudi 
vplivajo na povečanje aktivnosti 
samoupravnih organov, ki so jim 
občani za določeno obdobje zaupa-
li realizacijo delovnih programov. 
Organizacije SZDL tore j ne mo-
re jo prevzeti nase dolžnosti nepo-
srednega organizator ja in opera-
tivnega izvrševalca posameznih 
nalog, niti nasploh — niti v okviru 
k ra j evne skupnosti. 

Kakšno je s tan je pri vas v tem 
pogledu? 

— Vprašanje poravnalnih svetov 
je še vedno odprto, sa j pričaku-
jemo zakon o poravnalnih svetih. 
Inst i tuci ja poravnalnih svetov je 
pomembna kot razbremeni tev red-
nih sodišč; pozitiven orisoevek 
poravnalnih svetov se kaže v od-
p rav l j an ju sporov med občani in 
usk la jevan ju nj ihovih medseboj-
nih odnosov, kakor tudi v razvi-
j an ju družbene solidarnosti. Zato 
bi v statutih k ra jevn ih skupnosti 
veljalo na j t i mesto za poravnavlne 
svete. 

Kako gledat.; na delovanje po-
ravnalnih svetov? 

— .Administracija v KS in n jena 
vloga. Mars ik je adminis t raci ja s 
svojim delovanjem nadomešča ne-
posredno aktivnost in odločanja 
občanov pri izpopolnjevanju na-
Irj? KS ali pa celo vpliva na re-
šitve sveta KS. 

V nekater ih večjih kra jevnih 
skupnostih se pojavl ja tendenca 
po lastnem adminis t ra t ivnem apa-
ratu v obliki ta jniš tva. Gotovo je 
večjim KS ustrezno tajništvo po-
trebno. vendar ob tem nas ta ja 
vprašanje odnosa med tajniš tvom 
in voljenimi samoupravnimi or-
gan ' . ki mora jo še nadal je ohraniti 
prevladujoč vpliv. 

Kak') bi n a j torc.i ta odnos v 
prak?i uredili? 

— St ruk tura svetov KS, udel-^ž-
ba žensk in mladih v njih. 

— .Materialna osnova za razvoj 
KS in samouprav l jan ja v nj ih. 
Načini pr idobivanja in viri f inan-
čnih sredstev za potrebe KS (sa-
moprispevek občanov, dotacije iz 
občinskega proračuna, lokalne t u . 
ristične in pr i redi tvenč takse, pr i -
spevek delovnih organizacij , d ru i i 
viri). 

— Udeležba in odločanje obča-
nov pri razporeditvi in uporabi 
sredstev KS. 

— VIriteriji :'.a dotacije iz občin-
skega proračuna za potrebe KS. 

Finančna sredstva za delo k ra -
jevne skupnosti , ki se dodel ju je -
jo iz občinskega proračuna, raz-
poreja ta na posamezne KS — 

svet za komunalne zad&ve in svet 
za f inance s^kupščine občine P tu j . 
Sveta upoštevata kot osnovni kr i -
ter i j za delitev sredstev — dolžino 
cest, ki jih vzdržuje k ra jevna 
skupnost, pogoje za vzdi'ževan.ie 
teh cest (ravninski ali hribovit ; 
predeli, oddaljenost gramo/cnic). 
Razen tega dobivajo k ra jevne 
skupnosti še namenske dotacije, 
np'-. ẑ a poštne prostore, gasilske 
domove, telesnovzgojne objekte, 
kmo dvorane, pokopališča Hd.; na-
dal je sredstva od prodaje vaškin 
zicmljišč. zbirajo samopri.spcvke 
ter prispevke delovnih orfiani^ar-M 
in ooslužujejo še drugih mož-
nosti. 

SLOVENSKA ROKOMETNA 
LIGA - MOŠKI 

R I B N I C A — D R A V A 23:17 
R o k o m e t a š i p t u j s k e D r a v e so 

v o k v i r u VI I I . kola S R L v ne -
de l jo , 23. ok tob ra , gos toval i v 
Ribn ic i n a D o l e n j s k e m , k j e r so 
j ih d o m a č i n i p r e m a g a l i z r ezu l -
t a t o m 23:17 (12:4). O t e k m i bi 
l a h k o rekl i , d a j e bila lepa , v e n -
d a r bi bi la še m n o g o lepša , če 
n e bi bi lo i z r edno s l abega sod-
n ika K a š m e r j a iz L j u b l j a n e , ki 
je v m n o g o č e m pr ipomoge l do -
m a č i n o m do zmiige p r e d v s e m v 
p r v e m polčasu. T a k o so P t u j č a -
ni v e č k r a t igral i s pe t imi i g r a l -
ci, e n k r a t pa celo pe t m i n u t s 
š t i r imi , k e r j ih je sodnik za v s a k 
n a j m a n j š i p r e k r š e k kaznova l . 

To j e s eveda m o r a l n o p r e c e j 
de lova lo na gos te in zato ni nič 
čudnega , če se j e p rv i polčas 
konča l z ve l iko p r e d n o s t j o do -
mač ih . 

V d r u g e m delu so igralc i D r a -
ve prevze l i pobudo in bili b o l j -
ši. v e n d a r niso mogl i n a d o m e -
st i t i z a m u j e n e g a iz p r v e g a po l -
časa . Po leg tega se je že v p r -
v e m polčasu poškodova l J u r k o -
vič, ki j e do konca t e k m e ostal 
n a klopi za igralce . P r i Drav i 
je bil t o k r a t odl ičen v v r a t i h 
v r a t a r Magda lene . 

D r a v a j e nas top i l a v pos tav i : 
K u h a r , J u r k o v i č , Cerneze l j , 
Zeml j i č 1, K u k o v e c 5, R o z m a n 
3, K a j n i h , C i m e r m a n , Z l e n d e r 8, 
S t r a šek , Magda lene . 

V z a d n j e m kolu bogo gos to-
val i v n e d e l j o v P t u j u ob 10. 
u r i r o k o m e t a š i Brežic . To bo za 
D r a v o v s e k a k o r p o m e m b n a t e k -
ma, k a j t i v p r i m e r u z m a g e bodo 
v s red in i les tvice , v o b r a t n e m 
p r i m e r u pa se bodo spomlad i 
mora l i bor i t i za o b s t a n e k v ligi. 

Še r e z u l t a t O r m o ž a : 
S L O V A N : O R M O Ž 10:18 (6:6). 

Aluminij - Borac 3:1 (1:1) 
Po enakovredni igri -

dve točki 
Vsako moš tvo j e imelo v ro -

k a h en polčas ; Borac p rvega , ki 
ga ni znal izkor is t i t i in A l u m i -
n i j d r u g e g a , v k a t e r e m si je za -
gotovil v r e d n o zmago. G l e d e na 
potek igre, j e r e zu l t a t 3:1 mogo-
če m a l o p r e v i s o k in bi bo l j 
u s t r eza l a zmaga z en im golorp 
raz l ike ali celo neodločen izid. 
Toda , če u p o š t e v a m o s t a r o p r a -
vilo, da moštvo , ki z a p r a v i v 
zače tku ve l iko pr i ložnos t i — 
zgub l j a t ekmo, p o t e m s ta d v e 
točki ostal i v p r a v i h r o k a h . 

A L U M I N I J : Bračič , G r b a v e c , 
Tolič, Sa t l e r , Muršec , Markov ič , 
Vodušek , Kan i šk i , Krn ič , Sov-
ruvič, S p e h o n j a . 

B O R A C : Hali l ič , Pele, Alj ič , 
Agič, Alf i rovič , Alagič, Ke leče -
vič (Ratkovič) , Spaso jev ič , S t o j -
čič, T a m l j e n o v i č , T imot i j ev ič . 

St re lc i golov: Mur šec v 28. 
minu t i . K a n i š k i v 64. in K r n i č 
v 82. m i n u t i za A l u m i n i j , t e r 
Spaso jev ič v 41. m i n u t i za Bo-
rac. 

P r v i polčas j e po teka l v igri 
na s r ed in i igr išča in občasn imi 
n a p a d i p ro t i golu enega ali d r u -
gega moš tva . V p rv i m i n u t i j e 
Pele n a r o b e poda l žogo p ro t i 
v r a t a r j u , ki pa se je v rge l med 
noge S p e h o n j i in k o m a j o b v a -
roval svo j a v r a t a . Razen te p r i -
ložnost i in od l ičnega K r n i č e v e g a 
u d a r c a v 25. m i n u t i n a p a d A l u -
m i n i j a ni bi! n e v a r e n . N e k a j 
v isoko podan ih žog Š p e h o n j e . 
K a n i š k e g a t e r Muršeca . pa je 
Hal i l ič z l a h k o t o ob ran i l . 

Zelo dobr i gos t j e so v p r v e m 
polčasu, v 15. minu t i , s k o r a j za -
deli v črno. T o m l j e n o v i č se je 
odločil za s t re l z d a l j a v e k a k i h 
20 m e t r o v in žoga je m i m o ne -
močnega Brač iča zadela v v r a t -
nicOi S a m o pe t m i n u t pozne j e 
pa j e Spaso j ev i č s a m o s kak ih 

osem m e t r o v od gola s t r e l j a l 
t a k o slabo, da je žoga konča la v 
go lav tu . Še e n k r a t so gos t j e za -
deli v r a t n i c o in upr izor i l i n e k a j 
lepih akc i j , v e n d a r brez r ezu l -
t a ta . 

K a r ni uspelo gos tom in v p r -
vem delu ne razpo loženemu n a -
p a d u A l u m i n i j a , j e uspelo o d -
l i čnemu Muršecu . Odločil se je 
za izlet v o b r a m b n i p ros to r B a -
n j a l u č a n o v , p r e ig ra l je lepo ne -
k a j ig ra lcev Borca in s s i lovi-
t im s t r e lom p r e m a g a l sol idnega 
Hal i l iča . 

Po veliki n a p a k i Brač iča , ki 
je žogo spus t i l p r a v na nogo 
Spaso jev iča , je s l edn j i izenačil 
r ezu l t a t na 1:1. 

Vse do d r u g e g a gola oz i roma 
do 64. minu te , n i smo imeli p r i -
ložnosti v idet i nič lepega. Akc i -
je so bi le počasne , ne točne in 
brez lepote. P o t e m , ko je po od-
lični p o d a j i G r b a v c a Kan i šk i 
v i r tuozno z g lavo poslal žogo v 
mrežo, je igra dobi la popolnoma 
d r u g a č e n izgled. A l u m i n i j je za -
čel odl ično in j e Hal i l ič imel 
polne roke dela , v e n d a r je v 
82. m i n u t i še e n k r a t posegel v 
mrežo, d a bi pobra l žogo, ki jo 
je p r o d t e m K r n i č s igurno s p r a -
vil v kot . 

T u d i v o b d o b j u ve l ikega p r i -
t i ska bel ih, je Borac n e k a j k r a t 
n e v a r n o ogrozil nego tovega B r a -
čiča, toda brez r ezu l t a t a . 

Na koncu t e k m e je obč ins tvo 
toplo pozdrav i lo še en uspeh d o -
mač inov in res odl ično s o j e n j e 
sodnika Mi t roviča iz Z a g r e b a . 

V v r s t a h A l u m i n i j a in tudi n a 
igr išču j e bil n a j b o l j š i igra lec 
Kan i šk i , ki se mu l a h k o p r ib l i -
ža jo še zelo dobr i Mur šec t e r 
G r b a v e c in Sa t le r . 

P r i gost ih je t r eba pohva l i t i 
n a j s t a r e j š e g a igra lca v moš tvu , 
in s icer Spaso jev iča in T o m l j e -
noviča t e r sol idnega Hal i l iča . 

Vojo Vel ičkovič 

Lep uspeh ptujskih atletov 
v Slovenski Bistrici 

Pre j šn jo soboto je občinska 
zveza za telesno kul turo Sloven-
ska Bistrica organizirala nočni 
tek po ulicah Slovenske Bistrice. 
Tega t ekmovan ja so se razen do-
mačih tekmovalcev udeležili tudi 
tekmovalci telesno vzgojnega 
društva Partizan Markovci , Ki-
dričevo, Gorišnica in Ptuj . 

Na sporedu je bilo šest tekmo-
valnih disciplin. Kl jub temu, da 
je bilo zelo h ladno vreme, se ]> 
udeležilo t ekmovan ja v e č j e šte-
vilo tekmovalcev , še več pa gle-
dalcev, ki so p rav v tem kra ju 
prvič videli nočni tek po ulicah 
nasel ja . 

N a j p r e j so tekmovale pionirke 
na 400 me t rov dolgi progi . V te j 
disciplini je premočno zmagala 
pionirka TVD Partizan Markovci 
Angela Kolarič z časom ene mi-
nute in 9 sekund, sledi tekmoval-
ka iz S lovenske Bistrice in na pe-
tem mestu je p ioni rka iz. TVD 
Partizan Kidričevo — Gotvan j , 
6. mesto Klanjšek, 7. mesto Bren-
celj , 8. mesto Kelenc in 9. mesto 
Emeršič. Ekipno je zmagala do-
mača ekipa z 21 točkami, sledi 
Ptuj I — 18 točk in Ptuj 11 — 6 
točk. 

V drugi disciplini nočnega teka 
so tekmovali pionir j i na 600 met-
rov dolgi progi. Prvo mesto je 
zasedel pionir TVD Part izan Mar-
kovci Milan Korošec z časom ene 
minute in 40 sekund, drugo mes to 
prav tako pionir, član TVD Par-
tizan Markovci J u r i j Mlinaric, 
4. mesto Janez Zemljar ič , član 
TVD Partizan Markovci itd. Ekip-
no je zmagala ekipa iz P tu ja I. z 
23 točkami, sledi Slovenska Bist-
rica z 16 točkami in P tu j II. z 6 
točkami. 

V naslednj i disciplini so tek-
movale mladinke na 600 metrov 
dolgi progi. V tej d;iscipli.ni je 
zasedla prvo mesto mladinka 
TVD Partizan Kidričevo Maruša 
Pungerl z časom ene minute in 
59 sekund, 3. mesto Marica Ferš, 
4. mesto Lizika Ptičar in 6. me-
sto Mari ja Repec. 

Ekipno je zmagala domača eki-
pa z 16 točkami, sledi Ptuj 1. z 

15 točkami in P tu j II. z 13 točka-
mi. 

V disciplini za mladince, kate-
rih proga je bila dolga 1500 me-
trov, je p rav tako osvoji l p rvo 
mesto mladinec, član TVD Par-
tizan Kidričevo Janez Mežnarič 
z odličnim časom 4 minute in 18 
sekund, ter je pri tekel na cilj 50 
metrov pred ostalimi. Drugo me-
sto je p r a v tako osvoji l mladinec 
iz T \ ' D Partizan Markovci Miran 
Cepin, ka r je zelo lep uspeh za 
mladinca, s a j je do seda j tekmo-
val le na k ra tke proge, 4. mesto 
je osvoiil Anton Majcen , 5. me-
s to Vinko Pisar in 6. mesto Alojz 
Vršič. 

Kot ekipa je p rvo mesto osvo-
jila ekipa P tu j I. z 17 točkami 
preri Ptujem II. s 15 točkami. 

Članice so tekmovale na 8(X) 
metrov dolgi progi in so vsa pr-
va tri mesta osvoj i le domačinke, 
in šele 4. mesto je zasedla Mar i ja 
Galun iz P tu ja . 

Ekipno je zasluženo zmagala 
ekipa iz S lovenske Bistrice s 24 
točkami, sledi ekipa iiz P tu ja s 15 
točkami. 

Eno na jzanimive jš ih tekmo-
van j je bilo t e k m o v a n j e na naj-
daljši progi (2500 metrov). Ta di-
sci^plina je bila na j tež ja in so se 
tekmovalci zelo m e n j a v a l i v vod-
s tvu. Prvo mesto je zasluženo 
osvoji l član TVD Partizan Kidri-
čevo Alojz Gojčič z zelo dobrim 
časom 8 minut in 22 sekund, sled: 
Ivo J e r n e j š e k iz Slovenske Bii^t-
rice, 3. mesto je osvoji l Jože Ce-
lan iz Part izana Markovci , sledi 
Bogo Hmelina Kidričevo, Vlado 
Resman Markovci itd. 

Kot ekipa je prvo mesto osvo-
jila ekipa P tu j I. s 15 točkami, 
sledi P tu j II. p rav t ako 6 15 toč-
kami. 

O b 'koncu t ekmovan ja je pred-
sednik občinske zveze za telesno 
kul turo podelil na jbol j š im eki-
pam lepe pokale, prvoplasi rani 
tekmovalci pa so sprejel i diplo-
me. 

Organizaci ja t ekmovan ja je bi-
la dobra. 

-pa-

ŠPORTNE PRIREDITVE OB 
DNEVU REPUBLIKE 

Ob l e to šn j em d n e v u r e p u b l i k e 
bo p r i r ed i l a obč inska zveza za 
te lesno k u l t u r o P t u j t e k m o v a n j e 
v r o k o m e t u in m a l e m n o g o m e -
tu za p rehodn i pokal . 

Dne 12. in 13. n o v e m b r a bo 
t e k m o v a n j e v rokome tu , ki bo 
n a m e n j e n o p r e d v s e m e k i p a m 
osnovnih šol p t u j s k e in o r m o -
ške občine. T e k m o v a n j e bo za 
mi0.ske ek ipe in za ženske ek ipe 
F''rijave za to t e k m o v a n j e s p r e -
j ema obč inska zveza za te lesno 
k u l t u r o P t u j ( tovar iš S lana) do 
6, novem.bra. 

Teden dni k a s n e j e . 19. ozi ro-
ma 20 novcmbr^i. pa bo t e k m o -
v a n j e v m a l e m nogometu , na 

k a t e r e m l a h k o s o d e l u j e j o s ind i -
k a l n e ekipe, d r u š t v a Pa r t i zan . 
J L A , in d r u g e š p o r t n e o r g a n i -
zaci je . P r i j a v e za to t e k m o v a n j e 
je t r e b a poslat i do 14. n o v e m b r a 
na obč insko zvezo, k j e r l a h k o 
dob i jo in t e resen t i tudi vse os t a -
le i n f o r m a c i j e . 

Poleg tega se p r e d v i d e v a še 
t e k m a med r e p r e z e n t a n c o ob -
č inske n o g o m e t n e lige in ekipo 
Drave . Poleg teh p r i r ed i t ev bo-
do tud i razna d ruga t e k m o v a n j a . 
Med d r u g i m bo — kol ikor bo 
v r e m e ugodno — tud i o tvor i t ev 
novega ko.šarkarskega igrišča na 
s t ad ionu ob Ormošk i cesti . T a -
ko bodo p t u j s k i špor tn ik i , po- j 
s ebno l jub i t e l j i košarke , p r ido - j 
bili šc cn špor tn i ob jek t , ki je | 
d e d e HH r^^^voj te lesne k i f ir'- ^ 
tudi po t r eben . Ž. D. 

OSEBNA 
KRONIKA 

Kr i s t i na Zadravcc , Sodinci 14 
— MaiMana; Mat i lda Ga lun . S to-
perce 5 — Br ig i to , A l b m a Ko-
rošec, Podlože 17 — Dar inko ; 
Ivana Miivša. Z a m u s n n i 75 — 
dekl ico; L j u d m i l a Kirbiš . L iu -
tomer.^ka 29 — dečka ; M a r i j a 
Munda . Vodranc i :-]3 — dekl ico; 
F ranč i ška K o r e n j a k . Va re j ^ 62 
— dečka ; L j u d m i l a •Lmžek.-.vič. 
Gor išnica 75 — dečka : M a r i j a 
Vaupol ič . Mejna cest;:i — J a n -
ka ; M:!r,',ana Gaube . Kidr ičevo 
39 — dekl ico; Ana Kelc. G r a -
dišče 149 — d e č k a : X;^tics Ma-
lin aer. Limcova va - — dečka ; 
F n d a Črnko. Krčev ina 2H — 
dečka ; An.-. V e l e n j a k. G v . š n i -

'"il — .l-.žicn: Kloar. Nr-
lj';>otajo 22 — Stankci. 

I R a d o Hlebec. Gerb ičeva 
i Ccrkn ica . in M a r i j a Pe tek . R c d -
I ni vrh 28; .Muks J.uršič. R o g o / -
i niča 8s. in M a r i j a Rus. Z a b -

jak 6; Jožef Capudor . P rvenc , 1. 
in Kr i s t ina Lan ipre t . Nova ce-
sta 14. I l i ja Bešič. Z a g r e b -io-
sipdol.-ka 16. in Nad.i Mesaric . 
Z a g r e b š k a 12; .Janez Potočnik . 
Rogoznica 64. in N;jda Ovnik. 

; Rogozn:c:4 64; Ernes t Dr^.š. M a -
r ibor . Zrkov.-ka 114. in F r i d e r i -
ka Buta la . Mar ibor . Ko.sm^no-

! va U 

! Mar : ja Potočnik Trg svobo-
i de 4. ro;,. 188,5. u m r l a 19 oktobr; . 
' 1966: Veronika Pša-,d. D r s l r -
• ija 28. roj . 1896 umr lo 21 okro-
^ bra 1966; A loj / Ma jcen . SPish-

118 roj IDOJ. umr l 26. ol-.lo-
i bra 1966. 


